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Rada Miasta w Myszkowie 
Sesja Rady Miasta w Myszkowie 

 

Protokół nr XLVII/22 

 

XLVII Sesja w dniu 3 marca 2022r.  

Obrady rozpoczęto 3 marca 2022r. o godz. 10:00, a zakończono o godz. 13:57 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Magdalena Balwierz 

2. Daniel Borek 

3. Eugeniusz Bugaj 

4. Robert Czerwik 

5. Elżbieta Doroszuk 

6. Andrzej Giewon 

7. Beata Jakubiec-Bartnik 

8. Sławomir Jałowiec 

9. Zofia Jastrzębska 

10. Norbert Jęczalik 

11. Dominik Lech 

12. Beata Pochodnia 

13. Małgorzata Skinder 

14. Halina Skorek - Kawka 

15. Iwona Skotniczna 

16. Tomasz Szlenk 

17. Jacek Trynda 

18. Jerzy Woszczyk 

19. Adam Zaczkowski 

20. Tomasz Załęcki 

21. Ewa Ziajska - Łazaj 

 

Ponadto w sesji wzięli udział: 

1.Burmistrz Miasta Myszkowa  - p. Włodzimierz Żak. 

2. Dyrektor MOPS w Myszkowie- p. Agnieszka Ludwig. 

3.Kierownicy wydziałów UM. 

 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 
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3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o podpisaniu protokołu z sesji RM z dnia 

3 lutego 2022r. oraz o uwagach wniesionych przez radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji Rady Miasta w Myszkowie za 2021r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie miasta Myszkowa na rok 2022, 

b) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych na lata 2022-2023, 

c) rozpatrzenia petycji Fundacji im. Nikoli Tesli, 

d) zmiany uchwały Nr XXIII/186/16 Rady Miasta w Myszkowie z dnia 1 września 2016r. 

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Myszkowa, 

e) nadania nazwy ulicy w drodze publicznej, 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, 

g) zasad przeznaczania do sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy 

Myszków, wysokości stawek procentowych i warunków udzielania bonifikat, 

h) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu 

nieruchomości stanowiącej zasób nieruchomości gminy Myszków na czas oznaczony do 

trzech lat, 

i) zmiany do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

dla miasta Myszkowa na 2022r. 

7. Informacja na temat interpelacji złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o podpisaniu protokołu z sesji RM z dnia 

3 lutego 2022r. oraz o uwagach wniesionych przez radnych. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji Rady Miasta w Myszkowie za 2021r. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie miasta Myszkowa na rok 2022, 

b) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych na lata 2022-2023, 

c) rozpatrzenia petycji Fundacji im. Nikoli Tesli, 

d) zmiany uchwały Nr XXIII/186/16 Rady Miasta w Myszkowie z dnia 1 września 2016r. 

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Myszkowa, 

e) nadania nazwy ulicy w drodze publicznej, 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, 

g) zasad przeznaczania do sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy 

Myszków, wysokości stawek procentowych i warunków udzielania bonifikat, 

h) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu 

nieruchomości stanowiącej zasób nieruchomości gminy Myszków na czas oznaczony do 

trzech lat, 

i) zmiany do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

dla miasta Myszkowa na 2022r. 

7. Informacja na temat interpelacji złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 
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Do punktu 1. 

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

 

XLVII sesję Rady Miasta w Myszkowie otworzył i prowadził przewodniczący Rady Miasta 

w Myszkowie p. Jerzy Woszczyk. Poinformował, że sesja odbywa się w trybie zdalnym. 

Powitał wszystkie osoby biorące udział w zdalnym posiedzeniu. W tej chwili będę 

wyczytywał kolejno nazwiska radnych w celu potwierdzenia udziału w dzisiejszym 

posiedzeniu. Proszę wyczytywaną osobę o werbalne potwierdzenie obecności.  

 

Przewodniczący Rady Miasta p.Jerzy Woszczyk wyczytywał kolejno nazwiska radnych, 

którzy zgłaszali swój udział w obradach. Przewodniczący poprosił radnych o naciśnięcie 

przycisku kworum w celu sprawdzenia obecności oraz o zapisanie wyniku głosowania. 

 

Udział w posiedzeniu potwierdziło 21 radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że podejmowane uchwały będą prawomocne. 

Przedstawił porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 2.  

Ustalenie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że na połączonym posiedzeniu Komisji 

Finansów i Budżetu oraz Komisji Rozwoju, Rolnictwa. Ochrony Środowiska Prawa 

i Porządku w Mieście przyjęto wniosek o przesunięcie trzech projektów uchwał do 

omówienia i opiniowania przez komisje na kolejne posiedzenia, które odbędą się w miesiącu 

marcu. Komisja ten wniosek skierowała do pana burmistrza. Ja do tej pory nie otrzymałem od 

pana burmistrza ani żadnego klubu wniosku o zdjęcie z porządku obrad wniosków komisji. 

W związku z tym czy pan burmistrz chce zgłosić jakiś punkt o zdjęcie? 

 

Burmistrz Miasta p. Włodzimierz Żak powiedział, że państwo radni złożyli wniosek o zdjęcie 

z porządku trzech uchwał. Jednej uchwały w sprawie zmian w budżecie, drugiej uchwały 

zmiany w programie działania przeciw alkoholizmowi, który jest związany z tymi zmianami 

w budżecie i zdjęcie z porządku uchwały dotyczącej MRM. Państwo poprosili, żebym dał 

odpowiedź do dnia dzisiejszego i chciałbym tą odpowiedź przedstawić. Ja wnoszę o zdjęcie 

z porządku obrad uchwały dotyczącej MRM. Natomiast pozostałe uchwały proszę o ich 

procedowanie i chciałbym, jak będziemy na ten temat rozmawiać, chciałbym mieć możliwość 

uzasadnić dlaczego istotne jest podjęcie tych pozostałych dwóch uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że będziemy o tym przy uchwałach rozmawiać. 

Czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze zabrać głos? Pani mecenas ja rozumiem, że 

procedujemy zdjęcie tylko tego projektu? 

 

Radca Prawny p.Jolanta Trebisz-Kręska powiedziała, że jest w tej chwili jeden wniosek pana 

burmistrza o zdjęcie z porządku obrad uchwały w sprawie zmiany statutu MRM i zdjęcie tej 

uchwały państwo powinniście procedować. 

 

Głosowano w sprawie:  
Zmiana porządku obrad poprzez zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXIII/186/16 Rady Miasta w Myszkowie z dnia 1 września 2016r. 

w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Myszkowa. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne:  

ZA (12) 

Daniel Borek, Elżbieta Doroszuk, Andrzej Giewon, Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, 

Dominik Lech, Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Jacek 

Trynda, Jerzy Woszczyk, Tomasz Załęcki 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)  

Magdalena Balwierz, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Beata Jakubiec-Bartnik, Norbert 

Jęczalik, Beata Pochodnia, Tomasz Szlenk, Adam Zaczkowski, Ewa Ziajska – Łazaj 

 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że punkt został zdjęty. Czy są inne uwagi do 

porządku obrad? 

Nie zgłoszono uwag. 

 

Do punktu 3. 

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o podpisaniu protokołu z sesji RM z dnia 

3 lutego 2022r. oraz o uwagach wniesionych przez radnych.  

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że protokół z sesji Rady Miasta z dnia 

3.02.2022r. został podpisany. Do protokołu uwag nie zgłoszono.  

 

Do punktu 4.  

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym.  

 

Burmistrz Miasta p. Włodzimierz Żak przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym od 3.02.2022r. do 3.03.2022r. (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu). 

 

Przewodniczący Rady Miasta pogratulował panu burmistrzowi przeznaczenia środków dla 

potrzebujących naszych braci z Ukrainy. Zapytał czy są pytania do przedstawionego 

sprawozdania? 

 

Radny p.Norbert  Jęczalik powiedział, że ma pytanie na temat budynku po byłym dworcu 

PKS w Myszkowie. Kto jest właścicielem tego budynku? Jeżeli pan burmistrz mógłby się 

włączyć do rozmowy, będzie mi prościej. 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że my dysponujemy tym budynkiem. On 

jest w rejestrze zabytków gminy, ale nie jest otoczony taką ścisłą opieką konserwatora. Pewne 

rzeczy musimy z nim uzgadniać. Mamy uzgodnione i mamy zgodę na to, żeby ten budynek 

wyburzyć całkowicie, bo to będzie tańsze. Natomiast mamy odbudować ten budynek według 

zaleceń konserwatora i pewne cechy konstrukcyjne budynku mimo, że będzie miał taki, 

według projektu, nowocześniejszy wymiar, muszą zostać zachowane. Chodzi o łuki 

w piwnicach, chodzi o pewne elementy elewacji.  
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Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że znają się z panem burmistrzem trochę i pewnie jego 

spojrzenie na pewne rzeczy pan burmistrz zna. Ja chciałbym dopytać, bo w moim mniemaniu 

takie budynki, to jest trochę, jak z drzewami. Wycinamy drzewa, które rosną setkami lat, 

a zanim jakieś nowe wyrośnie, zanim nabierze tej wartości, tego drzewa, to dużo czasu musi 

upłynąć. Tak samo jest z takimi budynkami. Myszków niestety nie jest obdarzony jakoś 

historycznie takimi budynkami. Ten budynek, dla mnie, jest jakimś takim budynkiem, który 

jest w jakiś sposób charakterystyczny, ze względu na to, że tam ma już jakieś 50-60, może 

więcej lat. Generalnie chciałbym poznać opinię jakiegoś biegłego, jeżeli jest to możliwe, 

zanim dojdzie do jakichkolwiek prac wyburzeniowych. Pewnie taka opinia była sporządzona, 

czemu on będzie wyburzony, ten budynek. Jaka jest różnica pomiędzy wyburzeniem 

i wybudowaniem nowego, a jakie byłyby koszty związane z modernizacją tego istniejącego? 

Ja mam trochę inne spojrzenie na nasz świat, na takiego typu właśnie obiekty. Też, jako 

mieszkaniec Myszkowa, trochę patrząc w przeszłość, jestem zły na to, że na przykład 

zniknęła hala targowa, która mogła być zmodernizowana, przekształcona też w galerię 

handlową, bo podróżując po świecie, większość takich obiektów jest zachowywane 

i modernizowane. Przynajmniej to, co obserwuję, przebywając za granicami naszego kraju, na 

to zwracam uwagę, na architekturę, jak ona jest szanowana i odbudowywana. U nas łatwo się 

coś rujnuje i próbuje się stworzyć coś nowego, ale to nigdy nie będzie to samo. Nigdy tej 

historii nie odbudujemy, w takiej formie, w jakiej istniała, zresztą, co sam pan burmistrz 

przed chwilą powiedział. Więc ja bym, jeżeli jest to możliwe, chciałbym się zapoznać 

z opinią biegłego i różnicą kosztów, która wynika z tego, że lepiej wyburzyć i wybudować 

nowe niż zmodernizować to stare.  

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że analizowaliśmy i chcieliśmy podejść do 

tego tak, jak pan radny mówi. Zbiegło się szereg przyczyn. Konserwator, z całym oczywiście 

szacunkiem dla uwag i podejścia pana radnego, ale konserwator podchodzi do tego jeszcze 

dużo bardziej rygorystycznie niż pan panie Norbercie i on był, analizował z projektantem, 

była ocena stanu tego budynku. Ja oczywiście przedstawię od projektanta informacje 

związane z różnicą w kosztach i zalecenia, ale nie pozbylibyśmy się totalnego zagrzybienia 

tego budynku, to po pierwsze. Po drugie budynek ma tzw. podsiubitkę, to konstrukcyjnie dla 

jego przebudowy mogłoby powodować i to bardzo podwyższało koszty, bo musielibyśmy 

podpierać ściany, żeby one nie runęły przy rekonstrukcji tego budynku. Konserwator po 

analizie powiedział, że absolutnie będzie bardzo rygorystycznie podchodził do zapewnienia 

pewnych elementów tego budynku, co bardzo podroży kwestie jego odbudowy 

z zachowaniem tych funkcji historycznych. Niemniej jednak będzie to taniej, niż gdybyśmy 

próbowali ten budynek ratować. Tam jeszcze wyszło coś takiego, że odkuwki na tej elewacji 

nie wyszły tak okazałe, jak w przypadku budynku dworca PKP. Tyle wiem,  resztę na prośbę 

pana radnego, oczywiście poproszę projektanta, żeby przedstawił dokumenty i jakby wnioski 

z tych rozmów z konserwatorem i różnicę tych kosztów. Natomiast wracając do aspektu 

historycznego. Jak się patrzy, na przykład, na obiekty starej zabudowy fabrycznej w Łodzi, 

zrobione zręcznie przez projektantów, oczywiście to gigantyczne i drogie i na pewno byłoby 

droższe, niż to, co gmina Myszków zrobiła z galerią „Oczko”, natomiast dzisiaj, historycznie 

na to patrząc, szkoda, bo można byłoby zachować i funkcję handlową i zachować to piękno 

tamtych czasów.  

Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że dlatego on będzie trochę tutaj jednak bronił tych 

decyzji wyburzenia, aczkolwiek póki co, broni z sentymentu.  Będę się chciał zapoznać z tą 

opinią i przestawię znajomym, którzy się zajmują i wycenami takich budynków i remontami 

takich budynków i spróbuję poznać też koszty, jakby drogą prywatną, bo tak, jak 

wspominałem łatwo jest coś zburzyć, ale już nie odbuduje się tego jeden do jednego. To 
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nigdy nie będzie to, co jest teraz. Będę czekał na te dokumenty, będę panu burmistrzowi 

wdzięczny, jeśli pan burmistrz to udostępni, może wszystkim radnym, nie tylko mnie. 

Przewodniczący Rady Miasta przypomniał, że nie chce tutaj jakby reklamować, ale mamy 

wspaniałą stronę prowadzoną sentymentalnie, piękne zdjęcia z naszego Myszkowa, chociaż 

jesteśmy młodym miastem. 

Radny p. Tomasz Szlenk powiedział, że ma dwa pytania. Osoby zgłosiły się do mnie i pytają 

z osiedla Krasickiego czy coś tam ruszyło. Wiem, że to jest dopiero miesiąc, troszkę ponad po 

uchwaleniu budżetu, ale mam pytanie czy w kwestii budowy tej drogi w osiedlu Krasickiego 

coś ruszyło? Jeżeli jeszcze nie, to kiedy mniej więcej coś tam miasto zacznie działać w tym 

temacie? Drugi temat. Kiedy będzie ogłoszony przetarg na rozbudowę stadionu przez bieżnię, 

nowe boksy, renowację murawy, krzesełek. Kiedy będzie ogłoszony przetarg też na tą 

inwestycję? 

Radna p.Zofia Jastrzębska powiedziała, że ma kilka pytań odnośnie sprawozdania. Przede 

wszystkim, ponieważ okazało się, że jest już wybrana, wpłynęły dwie oferty na projekt, ja 

prosiłabym pana burmistrza o pisemne uzupełnienie odpowiedzi na moje pytania, które 

zadałam na sesji 28 grudnia odnośnie tej dokumentacji. Ja pytałam pana burmistrza dlaczego 

stara dokumentacja nie może być podwaliną pod nową dokumentację. Pan burmistrz mi tutaj 

odpisał, cytuję: „ przedmiotowa droga znajduje się na skomplikowanym pod względem 

wysokościowym terenie, na którym należy szczególnie zwrócić uwagę na odwodnienie drogi 

projektując je tak, by działało sprawnie i spełniało swoje zadania”. Panie burmistrzu ta droga 

nie zmieniła swojego położenia, był już projekt, również na odwodnienie, dlatego ja proszę 

o pisemne uzupełnienie dlaczego tamten projekt zupełnie nie może być brany pod uwagę, co 

tam było źle w tym projekcie? Kolejne pytanie również odnośnie odpowiedzi, jaką uzyskałam 

od pana, ale i odnośnie sprawozdania, bo nie dowiedziałam się ze sprawozdania, na jakim 

etapie jest budowa boiska w Mrzygłodzie. Pan burmistrz na moje pytania z 28.12.21r. 

odpowiedział mi 24.02.22r. Ja to rozumiem. Czekałam dwa miesiące i już mógł pan burmistrz 

w związku z tym dać mi aktualną odpowiedź co dzieje się w temacie tego boiska. Kolejna 

rzecz. Mam pytanie odnośnie analiz, jakie wpłynęły odnośnie związku „Jedźmy razem”, 

o które pan występował i jakie jest datowanie tych analiza, bo ja nie znalazłam tam daty. Jest 

tam jedna data, 27.01.22r., ale data i adresat tych analiz nie jest mi znany. Ja przepraszam, że 

pytam dopiero teraz, ale miałam przerwane połączenie, jak byliśmy na komisji. Bardzo proszę 

o uzupełnienie. Chciałabym zobaczyć to pismo przewodnie, kiedy te analizy były do 

wiadomości pana dane? Odnośnie jeszcze tych analiz. Pan burmistrz na końcu swego 

sprawozdania powiedział, że zwrócił się pan do starosty z pytaniami, w związku z tymi 

analizami. Mam pytanie panie burmistrzu dlaczego do starosty skoro, w mojej ocenie, 

powinien pan zwrócić się do związku. Ja wiem, że starosta czuwa i jest tam jakby osobą 

główną w tym związku, niemniej jednak uważam, że pismo powinno być skierowane do 

związku, bo odpowiedź w związku z tym może być w jakiś sposób opóźniona. Jeszcze jedna 

rzecz. Zwracałam się do pana burmistrza z różnymi wnioskami, ostatnio tam były cztery 

wnioski, ale chcę zapytać o ulicę Nierada. Ja dzisiaj byłam w wydziale inwestycji i pani 

kierownik odpowiedziała mi, że najprawdopodobniej miasto nie zajmie się tym małym 

odcinkiem drogi, ponieważ ta droga nie należy do miasta, tylko należy do Skarbu Państwa 

i nie wolno miastu niczego robić. Moje zdanie panie burmistrzu, z całym szacunkiem, jest 

odmienne i powiedziałam pani kierownik, bo utrzymanie drogi gminnej jest obowiązkiem 

miasta i to powinno jakby być najważniejsze, ale ponieważ uzyskałam taką odpowiedź, ja nie 

oczekuję odpowiedzi od pana, bo na pewno będzie ona taka sama, że nic tam się nie zrobi, 

natomiast ponieważ droga ta nie nadaje się do użytkowania, ja mam pytanie do pana 
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burmistrza, jako burmistrza, który ma chyba 11 lat stażu, żeby mi pan to powiedział, co ma 

zrobić radny, jeżeli miasto nie pomoże. Co ma zrobić? Uważam, że pan burmistrz, jako 

długoletni samorządowiec, potrafi odpowiedzieć mi na to pytanie. 

Radna p.Małgorzata Skinder powiedziała, że chciałaby zabrać głos, ponieważ ostatnio na 

połączonej komisji finansów i rozwoju poruszała ten temat. Wcześniej również już 

zabierałam w tym temacie głos, ale powtórzę jeszcze. Ponieważ jestem w stałym kontakcie 

z zarządcą osiedla bloków, wspólnot mieszkaniowych przy ulicy Skłodowskiej 10, 10a, 12, 

12a i bardzo proszę o przyspieszenie prac z wykonaniem projektu rewitalizacji tego osiedla 

wraz z wykonaniem odwodnienia. Jest to niezmiernie ważny temat, ponieważ przy złej aurze 

pogodowej, podczas ulewy szczególnie, woda ta opadowa wdziera się do piwnicy 

mieszkańcom. Oni po prostu nie mogą normalnie funkcjonować, tam ciężko się przejeżdża po 

ulewach samochodem, a nie mówiąc już po prostu, jakby ktoś chciał przejść pieszo. Więc 

naprawdę jest to bardzo poważna sprawa. Tak, jak powiedziałam, jestem cały czas 

w kontakcie z zarządcą osiedla, tutaj mam dostarczone zdjęcia, wygląda to naprawdę bardzo 

nieciekawie. Pan burmistrz również tutaj podkreślał, że trzeba będzie ten projekt wykonać 

i bardzo proszę, żeby właśnie na tym się skupić, bo mieszkańcy tego oczekują. To już dawno 

ten temat był poruszany i wszyscy czekają, co się w tym temacie będzie dalej działo. Dlatego 

bardzo proszę, żeby ten temat wziąć też pod uwagę, bo jest to bardzo ważna sprawa.  

Radna p. Halina-Skorek powiedziała, że nawiązując do informacji, które przedstawił pan 

burmistrz w sprawozdaniu dotyczące rewitalizacji centrum i kanalizacji dzielnicy Podlas, 

przedstawił pan burmistrz, co obecnie zamierza realizować w zakresie tych inwestycji. Ale ja 

chcę powrócić do tego tematu, co do tej pory działo się z tymi inwestycjami przez ostatnie 3 

lata. 10.02.22r. czyli bieżącego roku złożyłam trzy interpelacje do pana burmistrza w sprawie 

rewitalizacji centrum Myszkowa, budowy kanalizacji sanitarnej, deszczowej oraz 

przebudowy i budowy dróg wraz z infrastrukturą towarzyszącą na terenie osiedla 

mieszkaniowego Podlas i trzecia interpelacja w sprawie budowy drogi Ceramicznej bocznej, 

prosząc pana burmistrza o odpowiedź na moje interpelacje na piśmie. Prosiłam o odpowiedź, 

co zostało zrobione przez ostatnie trzy lata trwającej obecnie kadencji odnośnie rewitalizacji 

centrum, budowy kanalizacji w dzielnicy Podlas, co zostało wykonane, jakie środki zostały 

przeznaczone na ten cel, na te inwestycje w wpf i budżecie w 2019r. czyli na początku naszej 

kadencji obecnej. Odpowiedź pana burmistrza mnie nie zadowala. Pan burmistrz 

odpowiedział mi lakonicznie, abym poszukała sama odpowiedzi na te interpretacje 

w sprawozdaniach z wykonania budżetu, z okresu międzysesyjnego. Panie burmistrzu to jest 

lekceważenie radnego, ponieważ nie otrzymałam odpowiedzi na moje interpelacje na piśmie 

tak, jak prosiłam i nie odpowiedział mi pan na moje pytania. Jestem radną kilka kadencji, 

uczestniczę we wszystkich komisjach, do których należę oraz sesjach rady miasta, doskonale 

wiem, ile środków było przeznaczone w 2019r. na te inwestycje i jak niewiele do tej pory 

zostało zrealizowane w ich zakresie. Mieszkańcy proszę o szczegółową odpowiedź pisemną, 

o co prosiłam właśnie w tych interpelacjach, niestety nie otrzymałam tej odpowiedzi na 

zadane interpelacje na piśmie.  Ponownie proszę o szczegółową odpowiedź na piśmie, 

podkreślam jeszcze raz panie burmistrzu na piśmie, abym mogła te informacje przekazać 

mieszkańcom. Mieszkańcy widzą, że nic się nie dzieje ani w centrum ani, jeżeli chodzi 

o kanalizację dzielnicy Podlas, nie widzą niczego, więc po prostu proszą czy coś się dzieje 

w tym temacie czy się nic nie dzieje czy coś jest zrealizowane czy nic nie jest zrealizowane. 

Ja doskonale wiem, że do tej pory niewiele zostało zrealizowane. Mamy tylko panie 

burmistrzu gotowe koncepcje, to jest czwarty rok realizacji inwestycji, a my na razie mamy 

gotowe koncepcje, projekty mają być ukończona, ale w końcu nie wiadomo kiedy. Ja bardzo 

proszę, żeby pan mieszkańcom wytłumaczył się z tych 3 lat, co pan do tej pory w tych 
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inwestycjach zdziałał. Jeżeli chodzi o trzecią moją interpelację, dotyczącą budowy drogi 

w ulicy Ceramicznej- bocznej, proszę pana o sprecyzowanie, żeby to nie ciągnęło się tak, jak 

to się ciągnie z rewitalizacją centrum i kanalizacją, proszę o sprecyzowanie, w którym 

miesiącu, bo pan mi odpowiedział, że w trzecim kwartale będzie pan zlecał wykonanie 

projektu, proszę mi odpowiedzieć na piśmie, w którym miesiącu pan ma zamiar zlecić, bo 

czas płynie bardzo szybko. Mam nadzieję. że projekt ten będzie zlecony na początku 

trzeciego kwartału czyli w miesiącu lipcu bieżącego roku, o co bardzo serdecznie proszą 

mieszkańcy ulicy bocznej Ceramicznej. Jeszcze raz proszę o odpowiedź na piśmie na te trzy 

moje interpelacje, proszę nie lekceważyć mieszkańców.  

Radny p. Adam Zaczkowski powiedział, że chciał się odnieść do informacji przedstawionej 

w sprawozdaniu przez pana burmistrza dotyczącej złożonych wniosków do Polskiego Ładu. 

My podczas sesji budżetowej, ustalając budżet takie sugestie do złożenia wniosków jakby 

zawarliśmy już w budżecie. Duża część tego, co zostało złożone zgadza się z tym podejściem 

rady miasta. Z jednej strony jest taka korekta na plus, bo jeżeli uda się w ramach Polskiego 

Ładu pozyskać środki na termomodernizację dwóch szkół, a nie jednej, to tylko się cieszyć, 

natomiast chciałem zwrócić uwagę na to, że nie został uwzględniony wniosek dotyczący 

ratowania naszego powietrza i zdrowia mieszkańców przez wymianę pieców, przede 

wszystkim rozwiązań niskoemisyjnych albo zero emisyjnych. Jest mi przykro bardzo panie 

burmistrzu, że pan tak podchodzi do tematu, że ważniejsza jest dla pana rekreacja niż zdrowie 

i bezpieczeństwo naszych mieszkańców. Bardzo bym prosił, jasno chcę to podkreślić, że 

mamy zdecydowanie różne podejścia do polityki miasta, szczególnie, że w tych działaniach 

dotyczących ochrony środowiska, a przede wszystkim czystego powietrza miasto ma kilka 

potknięć i te inwestycje nie są realizowane tak, jakbyśmy sobie tego życzyli. W związku 

z tym też pytanie mam do pana. Jak pan zamierza, jakie działania pan zamierza podejmować 

w kolejnym czasie i w dalszym czasie, by miasto Myszków zostało wykreślone z haniebnej 

listy najbardziej zanieczyszczonych miast w Polsce. Uważam, że powinniśmy robić wszystko 

i podejmować wszystkie możliwe działania dotyczące możliwości pozyskania środków 

zewnętrznych na rozwiązanie tego problemu i to, że nie został złożony taki wniosek, uważam, 

że to jest bardzo duży błąd. Jest mi przykro, że decyzje rady miasta pan burmistrz w tym 

zakresie zignorował. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że  chciałby zabrać głos i skorzystać z informacji, którą 

pan burmistrz przedstawił odnośnie działań na Ukrainie i o tym, jak nasze miasto uruchomiło 

sztab kryzysowy, jak pomagamy, chciałbym nawiązać do tego punktu. Chciałbym tutaj dać 

pewną propozycję na naszej sesji. Jak wiemy sesje są raz w miesiącu, a w dzisiejszych 

czasach, gdzie czas jest ważny wydaje mi się, żeby ten temat teraz omówić, niż czekać do 

kolejnej sesji. W związku z sytuacją na wschodzie, gdzie jest wojna, gdzie reżim putinowski 

zaatakował Ukrainę i konsekwencją tego są uchodźcy ukraińscy, którzy w setkach tysięcy 

uciekają z kraju i mają ochronę w naszej ojczyźnie, już jest w Polsce pół miliona uchodźców, 

niedługo będzie milion uchodźców, zostanie przyjętych w kilkanaście dni. Mam taką 

propozycję na sesji, dla rady miasta i dla pana burmistrza, chciałbym  zapytać czy jest taka 

możliwość, aby dzisiaj podczas sesji, aby radni mogli przegłosować pewną propozycję 

związaną z tą sytuacją. Pierwsza moja propozycja jest taka, propozycja klubu PiS, aby 

mieszkańcy Myszkowa, którzy z sercem, którzy nieodpłatnie z dobroci serca, przyjmują do 

swoich domów, pod swój dach Ukraińców, mogli zostać zwolnieni z opłat gminnych, 

w szczególności z opłat odbioru odpadów komunalnych. Mogę powiedzieć, że w innych 

samorządach takie uchwały zostały wprowadzone i wydaje mi się, że to jest taki dobry punkt, 

w dobrym czasie i że tą uchwałę, a chociaż nawet poprzez zagłosowanie takich propozycji, to 

jest taki dobry gest z naszej strony, że chcemy pomóc, chcemy się solidaryzować 
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z uchodźcami i chcemy pomóc mieszkańcom, którzy nieodpłatnie pomagają Ukraińcom. To 

jest pierwszy punkt. Drugi punkt, to jest kolejna rzecz bardzo ważna. Mianowicie, aby 

wprowadzić, chciałbym, żeby to pan burmistrz rozważył, aby wprowadzić bezpłatne 

przejazdy komunikacją miejską dla uchodźców z Ukrainy. Nie jest to dla nas duży koszt, 

natomiast  oni tutaj są bez niczego. Byłoby dobrze, gdyby mieli taką możliwość poruszania 

się po naszym mieście bezpłatnie, to byłby taki dobry gest z naszej strony i wydaje mi się, że 

tutaj radni pozostali poparliby ten wniosek. Temat trzeci. Chciałbym, żeby to też tak 

zabrzmiało z naszego miasta, że jesteśmy otwarci i to już wiemy też chyba wszyscy, że 

Polska tak dużo przyjęła mieszkańców Ukrainy, uchodźców i że nie tworzymy jakichś tam 

obozów, tylko Ukraińcy są przyjmowani do naszych domów. Tutaj samorządy działają i tak 

dalej. Chciałbym, żebyśmy też przegłosowali, taka propozycja jest, aby Ukraińcy, którzy są 

w naszym mieście, a są uchodźcami, aby mogli korzystać bezpłatnie z naszych zasobów 

Miejskiego Domu Kultury czy Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, aby mogli korzystać 

z tego, co mamy. Wydaje mi się, że to jest taka dobra gościnność, mamy pewne warunki, 

możemy się z nimi podzielić i wydaje mi się, że ten gest taki pozytywny z naszej strony niech 

idzie gdzieś wyżej, niech inne miasta, samorządy zobaczą, że miasto Myszków jest gościnne 

i może u nas nie będzie dużo uchodźców, jak w innych miastach, ale to co mamy, to my 

damy. Mówię to w tym punkcie, a nie na ostatnim punkcie, w tematach różnych, bo wydaje 

mi się, że taka możliwość istnieje i tutaj mam pytanie do pana burmistrza, miałem składać 

interpelacje, ale to by musiało przejść przez tą całą nomenklaturę administracyjną, a wydaje 

mi się, że ten temat na sesji jest ważny i bardzo proszę pana burmistrza, gdyby teraz w tej 

kolejności mógłby odpowiedzieć czy jest taka możliwość, aby dzisiaj radni w jakikolwiek 

sposób czy poprzez, mogę złożyć wniosek formalny odnośnie głosowania pod tym kątem czy 

może pan burmistrz coś zaproponuje ze swojej strony. Ja wiem, że mamy mnóstwo tematów, 

mamy mnóstwo problemów, które są, będą i były, drogi i chodniki, kanalizacja, woda i tak 

dalej, ale wydaje mi się, że dzisiejsza sesja w pewien sposób powinna też być pokazem 

z naszej strony solidarności do kraju, który jest napadnięty. Tam ludzie umierają, uchodźców 

przybywa, widzimy, co się dzieje na wschodzie i wydaje mi się, że taki gest, z naszej strony, 

dzisiaj, jeśliby rada miasta dała znać, że ma taką propozycję i że taką uchwałę możemy 

przegłosować, żeby radni pokazali wszyscy, że są za, to byłby taki dobry znak z naszej strony. 

Niech ten przekaz idzie z Myszkowa. Tak, że panie burmistrzu to są te trzy moje propozycje. 

Pierwsza to jest, aby nasi mieszkańcy Myszkowa, którzy udzielają schronienia mogli zostać 

zwolnieni z opłat komunalnych. Drugi temat- bezpłatne przejazdy dla uchodźców z Ukrainy 

i trzeci temat, aby Miejski Dom Kultury czy MOSiR, aby Ukraińcy przebywając tutaj u nas 

w Myszkowie mogli bezpłatnie z niego korzystać. Bardzo proszę panie burmistrzu, ja wiem, 

że tam poprzednie głosy, które są zawsze w tym temacie, są ważne i tak dalej, ale prosiłbym 

panie burmistrzu, aby pan się mógł odnieść do tych trzech punktów i jeżeli taka możliwość 

istnieje podczas tej sesji, aby pan te trzy punkty od klubu PiS, aby pan mógł się do nich 

odnieść i jeżeli taka możliwość jest, przygotować taką uchwałę, a jeśli nie, to chociażby ja 

bym tutaj złożył wniosek formalny o zagłosowanie za tymi trzema punktami, aby nie czekać 

kolejnego miesiąca na to niepotrzebnie, bo już wiemy, że już są u nas ci mieszkańcy, już są 

u nas uchodźcy, przybywa ich cały czas, żeby oni dostali taką informację od miasta, że 

jesteśmy z nimi. Bardzo proszę, z góry dziękuję za wysłuchanie i bardzo proszę o odniesienie 

się do tych trzech kwestii. 

Radna p. Iwona Skotniczna powiedziała, że po tej wypowiedzi pana Tomasza Załęckiego, jak 

najbardziej trzeba pomagać, trzeba okazywać serce osobom, które są w niedoli, bardzo, bo nie 

wiemy jeszcze, co nas czeka. Więc, jak najbardziej pomagajmy, ale moje pytanie jest 

związane z naszym miastem. Akurat po takiej wypowiedzi muszę zejść na ziemię również 

i tutaj chciałam zapytać, żeby pan burmistrz wyjaśnił mieszkańcom, jaki jest stan na dzień 
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dzisiejszy ulicy przy urzędzie skarbowym. Kiedy tam ulegnie zmianie ten stan ulicy, 

ponieważ, jaki jest, jeżeli ktoś był tam w ostatnim czasie to wie i chciałabym, żeby pan 

powiedział to, żeby mieszkańcy usłyszeli. Tam oczywiście są różne zakłady, jest urząd 

skarbowy, gdzie korzysta mnóstwo mieszkańców, więc kiedy ta droga będzie poprawiona?  

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że postara się odpowiadać w kolejności 

zadawanych pytań. Pytanie pana radnego Tomasza Szlenka dotyczące osiedla Krasickiego. 

Może tu przy okazji tej odpowiedzi też chcę, żeby pozostali państwo, którzy zadawali pytania 

dotyczące jakby sugestii, żeby coś zrobić szybciej, żeby coś przyspieszyć. Proszę państwa, 

pojawiający się na naszych stronach plan zamówień nie jest dokumentem, który jest 

oderwany od rzeczywistości. On jest tak naprawdę wskazany w zakresie posiadanej 

dokumentacji, stanów prawnych i możliwości organizacyjnych i finansowych. Jeżeli np. 

zapiszemy, że w planie zamówień coś zamierzamy zrobić nie w pierwszym, a trzecim 

kwartale, to wynika to z tego, że nie jesteśmy w stanie zrobić w ciągu jednego miesiąca 

dwudziestu przetargów, tylko pięć. I teraz któryś musimy wybrać. Wybieramy takie, których 

logika i kolejność jest jakby narzucona i jest bardzo często powtarzalna co roku. Mam tu na 

myśli to, że nie podejmiemy pewnych czynności, jak nie będziemy mieć kosztorysanta, 

geodety, więc pewne działania i pewne procedury wyboru takich stałych usług, obsługujących 

nas w danym roku, muszą się odbywać na początku. To absorbuje pewne siły organizacyjne 

i siłą rzeczy odsyła naszych pracowników do tych zadań w pierwszej kolejności, 

a pozostałych do innych. Drugą grupą takich zadań, na które na pewno jest większa 

determinacja, to jest kwestia składania wysiłku w kierunku tych inwestycji, które na przykład 

mają jakiś tam termin związany z dofinansowaniem i jakby harmonogram i kalendarz tych 

dofinansowań wymusza to, że czasami dana inwestycja mimo, że wydawałoby się, że właśnie 

jest rekreacyjna i powinniśmy ją odsunąć na dalszy plan, a na przykład bardziej zająć się 

czymś innym, to jak nie zrobimy, to mogą nam przepaść środki finansowe. To też jest jakby 

uwarunkowane, więc jakby generalnie, jak państwo mnie prosicie o przyspieszenie, to 

przyspieszenie musiałoby się odbyć taką decyzją, że świadomie na przykład zatrzymujemy 

prace nad czymś nad czym aktualnie pracujemy. Nie da się tak, że będziemy pracować w tym 

samym tempie robiąc to i dodatkowo jeszcze coś przyspieszymy. Tu trzeba być realistą. 

I teraz odpowiadając panu Tomaszowi. Osiedle Krasickiego, ja nie pamiętam, jaki ona ma 

plan wykonania, jeśli chodzi o plan zamówień, ale będziemy się trzymać tego planu 

zamówień. W ogóle będziemy mieć trudność, bo mamy do czynienia z zadaniem 

inwestycyjnym, jest kwota, musimy tą kwotę jakby dopasować do możliwości jakichś 

rozwiązań, zrobienia jakiegoś odcinka drogi tak, że na pewno nie zrobimy tego w tych 

kolejnościach szybszych, niż określiliśmy w planie zamówień. Jeśli chodzi o bieżnię 

natomiast, to tutaj akurat mamy presję czasową. Ja nie deklaruję, że do końca marca pojawi 

się przetarg, ale taki jest zamiar organizacyjny, nasz wewnętrzny, żeby do końca pierwszego 

kwartału ukazał się przetarg na wybór wykonawcy na bieżnię. Więc tutaj  akurat nie dlatego, 

że coś przyspieszamy, tylko to wynika z wcześniej założonego kalendarza i jest to zapisane 

też w tymże planie zamówień. Jeżeli chodzi o pytanie pani radnej Zofii Jastrzębskiej, to na 

Siewierską tak, jak pani prosiła, to złożymy uzupełniającą informację na piśmie. Jeśli chodzi 

o uwagę dotyczącą boiska na Mrzygłodzie. Ja w tej chwili, proszę mi wierzyć, tych spraw jest 

bardzo dużo i nie chciałbym teraz powiedzieć coś, co jest jakby w aktualnym stanie. Ja 

rozumiem jakby uwagę, że nawet nie wiem czy czegoś tam nie zawarliśmy czy mogliśmy coś 

zawrzeć więcej w tej odpowiedzi, które pani dostała. Natomiast mam taką wiedzę, której 

dzisiaj w sprawozdaniu jeszcze nie zawierałem dlatego, że nad tym pracujemy i boję się 

poślizgu, ale też chcę państwa jakby uspokoić, że tak, jak deklarowaliśmy. Jest ogłoszony 

program „Sportowa Polska” i tak, jak państwu deklarowałem, też kosztem innych zadań 

będziemy składać dwa wnioski na boisko przy trójce i na bosko przy szkole podstawowej w 



 

11 

 

dzielnicy Mrzygłód po to, żeby spróbować uzyskać dofinansowanie na już tą realizację czyli 

mówimy już o tej części wykonawczej. Jeżeli chodzi o analizę transportu. Tam mamy dwie 

analizy, jedna jest tego pana z Grodziska. Ona została przesłana 17.02, natomiast później 

z naszej strony od razu się pojawiły pytania do tej analizy. Ona została uzupełniona i została 

złożona, uzupełnienie 27.02, natomiast ta druga, tego pana Karońskiego analiza została 

złożona  21.02, więc pani radna może sobie porównać daty, ile ja nad tym sam pracowałem, 

zanim podałem państwu do wiadomości na e-sesji. Jeżeli chodzi o uwagę, że pytania 

skierowaliśmy nie pod ten adres, chcę przypomnieć, że pan starosta jest jakby szefem 

związku komunikacyjnego. Adres pana starosty i adres związku jest dokładnie taki sam. 

Pismo, które wysłaliśmy do pana starosty zostało w chwili składania z nim omówione 

i zostało złożone na ręce pracownika, który obsługuje związek komunikacyjny, więc trafiło 

we właściwe ręce w trybie jednakowym. Tutaj nie ma niebezpieczeństwa, że adres był zły. 

Jeśli chodzi o ulicę Nierada, ja nie dodam nic więcej, niż to, co powiedziałem pani radnej na 

komisji, że sytuacja jest skomplikowana i póki co się nie wypowiadam i nie miałem czasu się 

tym zająć. Pani radna się powołuje dzisiaj na rozmowę, którą w międzyczasie sobie 

uzupełniłem, z moim kierownikiem. Jeżeli kierownik mówi, że jest taka, a taka sytuacja, to 

widocznie tak jest. Ja się do tego odniosę, jak porozmawiam z panią kierownik, natomiast 

chce podkreślić jedną rzecz. Pani radna Zofia Jastrzębska tutaj podkreśla, że dla niej jako 

radnej ważniejsze jest zrobienie drogi, niż kwestia jakby uregulowań dotyczących tej drogi. Ja 

też bym tak chciał i często szukamy różnych rozwiązań, żeby zadośćuczynić tym właśnie złej 

jakości drogom, ale jednocześnie, żeby sposób naszego działania nie został narażony na jakieś 

tam uwagi, mówię tu o negatywnych uwaga co do procedur, które stosujemy. Jesteśmy po 

kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, która bardzo silnie to zagadnienie badała. Nie 

wiemy, jakie będą wnioski. W związku z powyższym siłą rzeczy po pytaniach i rozmowach 

z inspektorami tejże kontroli, wzmogła się jakby jeszcze bardziej nasza ostrożność w tym 

zakresie. Dopóki nie dostaniemy werdyktu z ramienia RIO, to też trudno mi podjąć 

zobowiązanie, że zaryzykuję. Mamy tu pewną rozbieżność prawną, bo z jednej strony, jedne 

przepisy mówią, jeżeli droga jest gminna, to powinniśmy się nią zająć i dbać 

o bezpieczeństwo jej użytkowników, a z drugiej strony inne przepisy mówią, jak masz tą 

drogę jako gminną, a ona jest nie uregulowana, nie masz do niej tytułu prawnego, nie wolno 

ci tam na niej nic robić, nie wolno wydawać środków publicznych. To jest po prostu tak, jak 

państwu to przestawiłem, nie do pogodzenia i czasami trzeba coś wybrać, być może zasłonić 

się prawnikami i upierać się przy racji na przykład, którą zgłosiła pani radna. Ja też bym 

chciał iść w tym kierunku, który pani radna zgłosiła. Natomiast nie wiem czy odcinek 

wskazany przez panią w piśmie, spełnia chociaż jedną z tych przesłanek, tego nie wiem. Nie 

wiem czy ona w ogóle jest drogą gminną, abstrahując od struktury własności i dlatego 

powiedziałem pani radnej na niedawnej komisji, że odniosę się do tego. Pani złożyła 24.02 

interpelacje i oczekuje odpowiedzi już dzisiaj i o to dopytuje. My naprawdę w tym czasie 

organizujemy odpowiedzi na pytania w przetargach, wyłaniamy wykonawcę. Ja państwu 

dzisiaj w sprawozdaniu z mojej działalności z okresu międzysesyjnego przedstawiłem, jaki 

jest postęp prac na poszczególnych inwestycjach. Pokazuję państwu w tlen, co się dzieje. To 

jest naprawdę ogrom pracy i zrobienie jednej rzeczy po prostu odwołuję się do tego, że w tym 

czasie pracownik robiąc jedną rzecz nie zrobi drugiej.  Tutaj jeszcze raz, co do tej ulicy 

Nierada, na piśmie pani radnej odpowiem, ale muszę dokonać analizy, jaki mamy tutaj 

przypadek dotyczący tej drogi. Jeżeli chodzi o pytanie pani radnej Małgorzaty Skinder, to 

tutaj do tej odpowiedzi, którą panu Tomaszowi Szlenkowi, się jakby odwoływałem. My 

mamy w zadaniu wpisane jakby poprawę funkcjonalności infrastruktury na osiedlach. Jeden 

z tych projektów mamy już dokumenty, mamy pozwolenie, złożyliśmy do Polskiego Ładu, 

drugie obiecałem procedować. Tu jest prośba o przyspieszenie. Proszę mi wierzyć, że w tym 

czasie, jeżeli na przykład pojawiają się kwestie złożonych ofert, na przykład na ulicę 
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Rolniczą, nie wiemy ile wpłynie ofert, ja chciałbym, żeby ofert wpłynęło dużo, bo wtedy jest 

konkurencyjność, wtedy mamy szansę na zdobycie niższych cen, a jak wpłynie ofert dużo, ja 

będę odsuwał pracowników od prac, które być może dzisiaj państwu mówię i deklaruję, że 

one będą wtedy czy wtedy zrobione, ale będę odsuwał po to, żeby nam nie przepadło 8,5 mln 

zł z Polskiego Ładu i żebyśmy ocenili tą np. większą ilość ofert. Nie wiem, jak będzie, jaka to 

będzie sytuacja. Ja podaję tylko jeden z przykładów interakcji pomiędzy różnymi zadaniami 

i różnymi czynnościami, które wykonujemy, ich jest więcej. Na pewno chciałbym w tym roku 

wyłonić projektanta, bo tam tak naprawdę, to co pani radna wskazuje i słusznie, problemem 

jest może nie to, że nie da się tamtędy przejechać, bo problemem są dziury w drodze, ale 

przede wszystkim odprowadzanie wód deszczowych. To jest bardzo trudny przedmiot 

dlatego, że nie odprowadzamy wód deszczowych w niezabudowanej, luźnej zabudowie np. 

gdzieś tam na obrzeżach miasta, tylko mamy tutaj do czynienia z gęstą zabudową. Z jednej 

strony niby bliżej do jakiejś studzienki, ale będziemy wpinać wodę do istniejących odcinków 

kanalizacji deszczowej, które mogą już być przewymiarowane i może się okazać, że nie 

uzyskamy pozwolenia wodno-prawnego na takie przyłączenie. Może się okazać, że w ślad za 

inwestycją w osiedlu, trzeba będzie coś poprawić i na przykład na innym odcinku kanalizacji 

deszczowej. To wychodzi dopiero z tych dokumentów, które projektant będzie opracowywał. 

Chciałbym wybrać projektanta i przystąpić do prac wyboru wykonawcy i ten projektant 

z ważnym projektem i z ważnymi pozwoleniami, to jest taki cel, który sobie stawiamy w tym 

roku. Czy będzie więcej nie wiem, natomiast tak, jak mówię w ślad są inne inwestycje, inne 

działania, które robimy. Jeżeli chodzi o wystąpienie pani Haliny Skorek-Kawki. Szanowni 

państwo proszę się nie dziwić, ja odpowiem tylko tak. Pani radna zarzuca mi lekceważenie jej 

osoby, otóż nie. Ja zarzucam pani Halinie, lekceważenie pracy moich pracowników. Jeżeli 

państwo macie informacje, o które ponownie prosicie, proszę się na mnie nie gniewać, będę 

państwa odsyłał do tych informacji, które już państwo posiadacie. Jeżeli państwo macie ekstra 

pytanie zapraszam na spotkanie do mnie, omówimy czego w tych informacjach nie było 

i gdzie państwu jakąś informację ukryłem. Tego nie robię, zawsze państwu podaję informację 

zgodną z rzeczywistością, jestem w stanie odpowiedzieć mieszkańcom, jeżeli będą mieć 

uwagi, że coś robię za wolno czy czegoś nie zrobiłem. Jestem otwarty na rozmowy 

z mieszkańcami, natomiast pani radna może się na mnie gniewać, ale jeżeli pani prosi 

o informacje, które pani już posiada ja powiem, że pani te informacje już posiada. Jeżeli 

chodzi o pytania, a bardziej stwierdzenia pana radnego Adama Zaczkowskiego, to powiem 

tak. Pan radny wnioskując i jakby głosując za zmianą w strukturze naszego budżetu, głosował 

za tym, żebyśmy zdobyli, jak najwięcej środków w strukturze naszego budżetu i jakby 

zafundował nam takie wyzwanie, żebyśmy zdobyli 23 mln zł w ciągu dwóch lat na określoną 

liczbę zadań. Mając realia, że składając tak, jak my złożyliśmy wniosków 5, że będziemy się 

cieszyć, jak dostaniemy dofinansowanie na dwa czy na trzy, a już jak byłoby super, to na 4. 

Druga rzecz jest taka, że w tych projektach dotyczących działań antysmogowych trzeba też 

przyjąć realia, z którymi my się spotykamy i się zderzamy i proszę państwa niezwykle trudne 

i bardzo kosztowne dla gminy i bardzo trudne w przeprowadzeniu są projekty parasolowe. 

Polski Ład nie dopuszcza projektów grantowych, które w naszej ocenie są sprawniejsze do 

wykonania i wygodniejsze dla naszych mieszkańców. Między innymi po naszych pytaniach 

do Banku Gospodarstwa Krajowego słysząc negatywną odpowiedź, a jeszcze ustalając ze 

znawcami tematu, że w tej chwili zgłaszając wniosek na działania antysmogowe wchodzimy 

w nowe uwarunkowania budowania jeszcze dodatkowo baterii, oczywiście nie mówię tutaj 

o rozwiązaniach prosumenckich wprost, ale zmieniają nam się te realia, to sugerowane było 

przez tych, którzy nad tym pracują, że my teraz składając taki wniosek, a wiedząc, że jego 

ocena, jeszcze w świetle wojny, nie wiemy czy będzie za pół roku czy za trzy miesiące czy 

może pod koniec roku, to będziemy przystępować do realizacji tych wniosków, na które 

dostaniemy dofinansowania zupełnie już w innych realiach zważywszy na tą groźną sytuację, 
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jaka na świecie występuje. Teraz my widząc, że z końcem marca zmieniają się zapisy, to jest 

silny nacisk na to, że przy projektach tak, jak pan radny sugerował, żeby to były pompy 

ciepła, skierowalibyśmy wtedy wniosek do niedużej grupy mieszkańców, bo inwestycja 

polegająca na budowie pompy ciepła i zasilenia jej np. w jakieś instalacje fotowoltaiczne te, 

które spełniają nie emisyjność, to tak naprawdę robimy projekty, w których będzie wymagany 

wysoki wkład naszych mieszkańców. Nie jest to też rozwiązanie, wybraliśmy 

termomodernizację szkół. Natomiast mam nadzieję, że pan radny nie ma uwag do wniosków 

rekreacyjnych w ogóle, wiem, że na te pięć są aż dwa dotyczące rekreacji, ale proszę zwrócić 

uwagę, że oba wnioski dotyczą poszanowania też naszej pracy. Ponieśliśmy dokumentację, 

mamy ważne pozwolenia, my chcemy uzyskać dofinansowanie, żeby te inwestycje, które 

z różnymi perturbacjami się spotkały, żeby dokończyć i zrealizować. Zgodzę się, może się 

okazać, że w danym momencie ktoś powie mogliście zrobić coś innego, to tak może być przy 

każdej realizacji, przy każdej umowie. Odpowiadając na pytanie pana Tomasza Załęckiego. 

Popatrzmy na to zupełnie dalej niż pan Tomasz zerknął. Z jednej strony się absolutnie 

zgadzam, że powinniśmy ludzi uchodzących z obszaru wojny, a którzy zasilą demografię 

naszego miasta, objąć jak najlepszą opiekę i przede wszystkim zwłaszcza tym dzieciom dać 

poczucie takiej naprawdę opiekuńczości, żeby te kwestie związane z psychiką człowieka, 

który jest poddany wojnie i wszelkim takim zjawiskom i jego przejawów, powinniśmy 

w jakiś sposób w tym pomagać. Natomiast pan radny składa też takie wnioski, a my już 

dzisiaj, jak rozmawiamy, bo jak państwo mnie kiedyś pytaliście na komisji, to ja mówiłem, że 

tutaj naprawdę bardzo ważna jest koordynacja i czasami nawet, jak mamy inne pomysły, my 

słuchamy po prostu wytycznych wojewody. Oczywiście patrzymy też na to, co robią inne 

samorządy. Niestety nie mogę się porównać z samorządami, które są znacznie bogatsze, 

natomiast my pewne rzeczy chcemy uzupełnić choćby nawet poprzez czynienie oszczędności. 

Teraz gdyby iść za wnioskiem, tym pierwszym pana radnego, zwolnienie opłat za śmieci, to 

proszę zwrócić uwagę, że otoczenie opieką pochodzących z Ukrainy musimy w taki sposób 

zrealizować, żeby jednocześnie uszanować poszanowanie i równość w ogóle naszych 

obywateli, naszego miasta. Ja nie mówię „nie” dla tych propozycji, natomiast ta pierwsza jest 

jakby dla mnie bardzo niepokojąca w sensie takim, że ja nie wiem czy my to będziemy 

w stanie udźwignąć. Nie tak dawno, jak na ostatniej sesji były państwa pytania ile dopłacamy 

do systemu, bo gdybyśmy nie dopłacali, to musielibyśmy wnioskować o podniesienie taryfy 

za śmieci. Jeżeli my części mieszkańców czy części obywateli, już nie dzielę ich na Polaków 

i Ukraińców, tylko w ogóle, darujemy opłaty za śmieci, to pozostali obywatele będą musieli 

za to zapłacić w takiej czy innej formie. Ja boję się i żeby tutaj pan rady mnie dobrze 

zrozumiał, żebyśmy naszym wnioskiem wyjścia naprzeciw, że chcemy na przykład zrobić coś 

dobrego, żebyśmy nie zburzyli pewnych relacji społecznych wśród mieszkańców naszego 

miasta. Proszę mi wierzyć, ci ludzie przyjeżdżając do nas, jeżeli przyjechała matka 

z dzieckiem i ona straci swoich bliskich, to może najzwyczajniej w świecie nie mieć powodu 

powrotu. Chciałbym i proszę mi wierzyć, że myślę o tym i to jest moje też pobożne życzenie, 

ale też jakkolwiek to zabrzmi w moich ustach, ja się czasami też za to modlę, żeby to się 

skończyło i żeby te zjawiska, jak najmniej uderzyły w kogokolwiek na świecie, żeby ci ludzie 

mogli wrócić do tego, co kochają. Natomiast mogą niektórzy z nich nie mieć takiej 

możliwości i mogą zostać już obywatelami naszego miasta na stałe. Wtedy będziemy inaczej 

rozmawiać dzisiaj, a inaczej na przykład za rok czy za dwa, jeżeli takie zjawiska będą 

dotyczyć naszego miasta. Wtedy będziemy musieli się zorganizować i wtedy system pewnego 

oddziaływania i patrzenia na nasze miasto, na funkcjonowanie, na współpomaganie 

i współistnienie obywateli naszego miasta, musimy patrzeć szerzej. Już dziś mówi się o tym, 

jak organizować miasta, bo zakłada się, że jednak demografia naszych miast, w zakresie tym 

narodowościowym może się pozmieniać. Nie wiem czy pierwszy wniosek będzie możliwy. 

Jeżeli mogę zaproponować, to w tej chwili nie chciałbym, proszę mnie dobrze zrozumieć. Ja 
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nie chcę uchodzić za takiego człowieka, który z definicji mówi „nie”, tylko chcę powiedzieć, 

że z tym pierwszym wnioskiem podejdźmy do niego ostrożnie i rozpoznajmy go. Natomiast, 

jeżeli chodzi o pozostałe wnioski dwa, to my tak naprawdę do tego się przygotowujemy, 

a mój komunikat dotyczący MDK czy MOSiR-u, w ogóle takie czynności, jeżeli chodzi 

o objęcie opieką dzieciaków w MDK, MOSiR, rzecz jasna bezpłatnie. Ci ludzie przyjechali, 

nie mają dochodu, tymi dziećmi się musimy zaopiekować i tutaj nasze miasto, my jako 

obywatele Myszkowa poniesiemy koszty funkcjonowania bazy kulturalnej i sportowej po to, 

żeby zaopiekować się tymi dzieciakami. Tutaj, jak najbardziej, dla pozostałych dwóch 

wniosków zdecydowane tak. Pierwszy, proszę pozwolić nam go ocenić i oszlifować. 

Dlaczego? Ja nie wiem czy na przykład rząd polski zmieni regulacje. Jeżeli my zrezygnujemy 

z części opłat, czytaj udzielimy ulgi, to od razu po stronie wydatkowej zmieniają się kwoty, 

ale musimy również zmienić zapisy w budżecie po stronie dochodów, zgodnie ze sztuką, 

a dodatkowo może pójść rykoszet w ocenieniu przez rząd, jak będzie wyliczana subwencja 

wyrównawcza dla naszej gminy. Każda ulga pomniejsza do tej pory subwencję 

wyrównawczą. Nie chciałbym spowodować czegoś, co wprowadzi nas wszystkich, jako 

myszkowian i nazywając myszkowianami nazywam tych, którzy przyjechali z Ukrainy i nimi 

się staną. Nie chciałbym jakby nas wszystkich razem wprowadzać w jakieś perturbacje, więc 

dlatego uważam, że ten pierwszy wniosek wymaga jeszcze obmyślenia, obgadania 

i oszlifowania. Pozostałe dwa wnioski zdecydowanie tak. Będę rozmawiał najpierw na jakimś 

takim szybkim rozwiązaniu. Jak państwo wiecie czasami trzeba do czegoś uchwały, trzeba 

szybkiego działania. Raz już nam się udało, jak państwo pamiętacie o krwiodawcach, 

pozyskaliśmy w rozmowach, w formie marketingu firmy przewoźnika, który nas obsługuje, 

dostaliśmy zgodę na to, że nie będzie jakby z tego tytułu sięgał po negocjacje związane 

z umową. Jak państwo wiecie dochód z biletów jest dochodem przewoźnika, który do końca 

roku nas będzie obsługiwał. Więc tutaj zdecydowane tak, te usługi chcielibyśmy, na pewno 

ten MOSiR, MDK bezpłatne, natomiast przejazdy, zrobimy wszystko, żeby też stały się dla 

tych ludzi, w tej trudnej sytuacji, bezpłatne. Jeżeli chodzi o pytanie pani radnej Iwony 

Skotnicznej o stan drogi przy urzędzie skarbowym. Proszę mi pozwolić, że powiem trochę 

enigmatycznie, żeby uszanować rozmowy z panem starostą. Dużo zależy od naszych rozmów, 

bo pan starosta prosi nas o coś, a my prosimy go o przyspieszenie pewnych procedur 

związanych z regulacją stanu prawnego, właśnie przy tej drodze. To nas hamuje, bo jeżeli 

uzyskamy zgody sąsiadów i nasz projektant będzie mógł dokończyć projekt, bo  ma go 

w zasadzie już w bardzo dużym stopniu zaawansowania, wtedy będziemy mogli przystąpić do 

wyboru wykonawcy. Jeżeli nie domkniemy stanu prawnego, nie będziemy mogli złożyć 

dokumentów o pozwolenie na budowę i zatrzymamy cały proces. W tej chwili byłem nawet 

u pana starosty, przedwczoraj, złożyłem konkretną propozycję, dotyczącą właśnie rozmów 

dotyczących dokładnie drogi przy urzędzie skarbowym. Jeżeli szybko się wywiążemy, obie 

strony czyli ja z pewnych działań inwentaryzacyjnych, a służby pana starosty z pewnych 

działań dotyczących wycen, to myślę, że wtedy będę mógł rozmawiać o tym, że kończymy 

projekt i będziemy się przygotowywać do wyboru wykonawcy. Myślę, że odpowiedziałam na 

wszystkie państwa pytania.  

Radna p.Halina Skorek-Kawka powiedziała, że ona oczywiście wie dlaczego pan burmistrz 

nie chce mieszkańcom odpowiedzieć na temat tego, co zostało zrobione przez 3 lata w tych 

inwestycjach. Ja wiem dlaczego, ale bardzo proszę, żeby pan to odpowiedział mieszkańcom, 

żeby pan się wytłumaczył przed mieszkańcami. To jest nienormalna sytuacja, żeby sama 

koncepcja była robiona ponad dwa lata na centrum. Jeszcze mogę to zrozumieć przy 

kanalizacji, ale nie przy rewitalizacji centrum, żeby tyle trwało wykonanie koncepcji. Leci już 

czwarty rok, a tu ani śladu nie ma na zewnątrz. Dla mieszkańców nieważna jest pana 

koncepcja, nawet i projekty, a szczególnie koncepcje trwające ponad dwa lata. Mieszkańcy 
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chcą mieć zrealizowane inwestycje, leci czwarty rok, a tu ani śladu, jeszcze nie ma, kiedy to 

będzie. Pan niektóre inwestycje w mieście, które pan chce realizować, to pan je realizuje 

bardzo szybko. Proszę tu nie zwalać na procedury, bo bardzo szybko są opracowywane 

projekty wszystkie, później szybki wybór wykonawców i szybka realizacja inwestycji czy 

szybkie remonty dróg, nawet bez wiedzy rady. A w innych dzielnicach, w których pan nic nie 

chce zrobić, wszystko jest przeciągane w nieskończoność. Mieszkańcy tak samo proszą 

o remonty dróg latami, a jeżeli są wykonane jakieś remonty, to jak najmniejszym kosztem 

finansowym, na odczep, aby to wystarczyło na bardzo krótki czas, miesiąca, dwóch 

w zależności od deszczu, bo to wszystko jest wypłukiwane, spływa, robią się dziury i to jest 

wyrzucanie pieniędzy, nie tylko w przysłowiowe błoto, ale w prawdziwe błoto. Uważam, że 

powinny być te drogi utwardzane, żeby wytrzymało to utwardzenie przez kilka lat. Więcej 

frezu panie burmistrzu, a mniej szlaki, bo ta szlaka to jest bez sensu, szczególnie dróg, które 

mają opadający kierunek, bo to wszystko za chwilę po wykonaniu spływa i uszczupla to tylko 

budżet gminy. Te inwestycje oczywiście, które pan popiera są szybko realizowane, natomiast 

tutaj od samego początku był pan przeciwny rewitalizacji centrum i cały czas pan tą 

inwestycję blokuje. Dlatego pan nie chcę podać mieszkańcom, bo co by pan powiedział, że 

czwarty rok i dopiero mamy koncepcje na te inwestycje? Ja mimo wszystko, nie wszyscy 

słuchają sesji mieszkańcy, ja mimo wszystko zwracam się do pana ponownie, żeby mnie pan 

nie lekceważył i mieszkańców, żeby pan nie lekceważył i żeby pan odpowiedział mi na 

zadane pytania, na zadane interpretacje o stanie tych inwestycji.  Po to są interpelacje, żeby 

burmistrz  na nie odpowiadał. To po co te interpelacje, jak pan nie odpowiada, pan sobie 

kpiny robi. Mieszkańcy będą sobie szukać teraz proszę pana odpowiedzi. Od tego jest urząd 

miasta, krótko i węzłowato, były taki i takie przeznaczone pieniądze, tyle i tyle zostało 

wydatkowane i zostało zrobione to i to. Trzy, cztery zdania konkretnie. Proszę nie mówić, że 

na to nie ma czasu, bo to jest bardzo ważny temat, rewitalizacja centrum i kanalizacja 20 ulic 

w mieście, które to po skanalizowaniu ulice przyniosą duże dochody do naszych wodociągów 

i kanalizacji, mieszkańcy będą płacić za kanalizację, za odbiór ścieków i proszę się pochylić 

nad tymi dwoma inwestycjami. Ja wiem, że czasu się nie wróci, ale dalej tak to nie może iść. 

Proszę się zastanowić, że pan jest burmistrzem całego miasta, a nie tylko niektórych dzielnic, 

bo tu w moich dzielnicach mieszkańcy mówią do mnie, że oni nie mają burmistrza, bo 

burmistrz ich lekceważy i nic nie chce spełnić, oni proszę, nie chce zrealizować. Bardzo mi 

przykro, że pan tak się zachowuje. 

Radny p. Tomasz Załęcki powiedział, że chciał się odnieść do odpowiedzi pana burmistrza. 

Cieszę się, że pan jest za tą inicjatywą, natomiast chciałbym tutaj panu wytłumaczyć kilka 

rzeczy, odnieść się do pana wypowiedzi, co do tych wniosków. Wniosek, jeśli chodzi 

o bezpłatną komunikację pan burmistrz poparł, co mnie cieszy, bardzo dziękuję. Wniosek 

o darmowe korzystanie z naszych dóbr MDK i MOSiR też pan poparł teraz, dzisiaj, bardzo 

dziękuję. Natomiast, jeżeli chodzi o opłaty komunalne, tutaj pan się jeszcze zastanawia, 

martwi się pan na wyrost. Panie burmistrzu proszę się nie martwić, proszę się nie bać, proszę 

działać. Stać nas, Myszków, aby tak pomagać. Dobrze, że są radni, którzy mogą ten wniosek 

zaopiniować i że są radni, którzy są bardziej odważni i nie boją się wyzwań, które są przed 

nami. Panie burmistrzu w kwestii pomocy, ja panu wytłumaczę fajny wątek, który jest. 

W kwestii pomocy się nie kalkuluje, nie liczy, tutaj się pomaga  i tutaj naprawdę ja bym się 

wycofał z tej wypowiedzi, że pan tutaj będzie sprawdzał na zaś. To jest zła droga panie 

burmistrzu. Ja panu to tak wytłumaczę, rozłożę na czynniki pierwsze. Dzisiaj w punkcie 

wnioski, na końcu sesji zgłoszę tą propozycję, złożę ten wniosek pod głosowanie, jako 

inicjatywa klubu Prawa i Sprawiedliwości. Mam nadzieję, że radni poprą tą inicjatywę, jestem 

do tego przekonany. Miasto będzie miało argument, żeby przygotować te uchwały, 

w międzyczasie ogłosi pan to na swojej stronie internetowej miasta Myszkowa oraz na 
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wszystkich środkach komunikacji i pana prywatnych i naszego miasta, że jest taki pakiet 

pomocy dla Ukrainy, a na najbliższej sesji mam nadzieję, na sesji nadzwyczajnej, będziemy 

mogli to uchwalić. Jeżeli chodzi o ten punkt pierwszy, o który pan się najbardziej martwi, 

użył pan tutaj argumentu, że co będzie, jak ci uchodźcy zostaną. Ja panu powiem, proszę się 

nie martwić, ponieważ większość problemów, o które się martwimy nigdy się nie wydarzą. 

Jeżeli mielibyśmy się martwić o wszystko, gdybyśmy nie byli kreatywni, gdybyśmy nie 

tworzyli pewnych nowych rzeczy, nie szlibyśmy do przodu, tylko byśmy się martwili. Takie 

są zasady martwienia. Proponuję się nie martwić na zaś. Powiem, jak będzie, bo to jest coś, co 

można łatwo przewidzieć. Jeżeli wojna się skończy, jeżeli złagodnieje ten temat, to część 

uchodźców będzie chciała wrócić do kraju i temat automatycznie sam wygaśnie. Natomiast 

panie burmistrzu, jeżeli część mieszkańców, uchodźców z Ukrainy będą chcieli zostać 

w Myszkowie, to ja będę bardzo szczęśliwy, że ktoś chce mieszkać w tym mieście. Przecież 

my wszyscy wiemy, że od kilkunastu lat mieszkańców miasta ubywa, więc jeżeli skończy się 

ten czas kryzysu, Ukraina będzie już po wojnie, mam nadzieję, że to będzie jak najszybciej, 

będzie tam trwała odbudowa, skończy się tam stan klęski, stan kryzysu, więc będziemy to 

wszyscy wiedzieć. To się może za jakiś czas wydarzyć. Tak, jak wspomniałem, jeżeli będą 

osoby z Ukrainy, które będą chciały u nas zamieszkać, to automatycznie może być tak, że 

będzie jakiś pakiet od ministerstwa, od rządu na uzyskanie obywatelstwa, mogą być jakieś 

pakiety przejściowe. Ja bym się o to nie martwił, ponieważ póki co nasz rząd bardzo dobrze 

sobie radzi z tym kryzysem ukraińskim, bardzo dobrze sobie z tym radzi i ja nie martwiłbym 

się, co tam będzie w województwie czy w rządzie, ten temat bym zostawił. Natomiast 

wracając do tych kosztów odpadów. To nie są duże koszty, problem logistyczny też nie jest 

duży. Mieszkańcy, którzy przyjmują uchodźców, to też nie ma problemu, żeby to 

zewidencjonować. Mamy pracowników urzędu miasta, każdy chce pomagać. Pokażmy 

mieszkańcom, że chcemy pomagać. Troszkę mi jest przykro, że pan ma tutaj jakieś 

wątpliwości, tutaj nie powinni być wątpliwości. Tutaj musi pan pokazać twarde zasady, musi 

pan pokazać swoją stanowczość, a to nie jest czas na to, żeby gdybać co będzie, co się stanie, 

obawy, kalkulacje. Nie panie burmistrzu. Mam nadzieję, że panu wyjaśniłem tą całą drogę. 

Nie chcę tutaj dalej tego ciągnąć, w porządku, na kolejnym punkcie tam, gdzie są wnioski, 

złożę taki wniosek, żeby ten temat poszedł do przodu, żeby nie czekać. Naprawdę proszę się 

nie martwić o to,  że część Ukraińców w Myszkowie zostanie. To będą mieszkańcy 

Myszkowa, którzy będą chcieli z nami mieszkać, naprawdę wtedy będą mieszkańcami, wtedy 

przejdą na ten tryb Myszkowa. Mam nadzieję, że będzie ich bardzo dużo, bo to by też 

przyłożyło się do naszego miasta, wydaje mi się, że to jest powód do dumy, jeśli 

w Myszkowie chcieliby zostać Ukraińcy. Bardzo proszę panie burmistrzu, żeby się nie 

martwić i tak, jak mówię złożę wniosek w punkcie odnośnie wniosków.  

Radna p.Małgorzata Skinder powiedziała, że chciałby nawiązać do odpowiedzi pana 

burmistrza. Zdaję sobie sprawę, że pan ma priorytety w zakresie realizacji inwestycji czy tam 

remontów, ale podkreślam jeszcze raz, że mieszkańcom przy tym osiedlu Skłodowskiej woda 

naprawdę wdziera się do piwnic i jest to dla nich bardzo dużym dyskomfortem. Każdy by nie 

chciał takiej sytuacji mieć. Tym bardziej, że tam budynki są odnowione, więc należałoby coś 

z tym tematem zrobić i nie jest to temat zgłaszany teraz, rok czy dwa lata temu, ale dużo 

wcześniej. W związku z tym dosyć długo to wszystko trwa. Tak, jak pan tutaj powiedział i ja 

to potwierdzam, że to zadanie składa się z dwóch etapów. Pierwszy etap to właśnie osiedle 

w ulicy Wolności, a ponieważ tam był przygotowany projekt, w związku z tym mogliśmy 

zgłosić do Polskiego Ładu tą część, właśnie ten etap pierwszy, tą część inwestycji i mam 

nadzieję, że uda się to zrealizować. Natomiast, żeby całość tego zadania zamknąć, to byłoby 

fajnie, żeby po prostu wyjść naprzeciw mieszkańcom, ich oczekiwaniom, bo naprawdę jest to 

poważna sprawa tak, jak pan słusznie tutaj zauważył.  
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Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak (ad vocem) powiedział, że odniesie się do wypowiedzi 

pana radnego Tomasza Załęckiego. Ja nie chcę, żeby moja wypowiedź wcześniejsza była 

w jakiś sposób przekręcona czy źle zrozumiała. Oczywiście państwo, jako rada, macie prawo 

złożyć wniosek, podjąć pewną propozycję czy inicjatywę. Ja tylko powiedziałem, że nie 

potrzebuję się zastanawiać nad punktem drugim i trzecim, a nad pierwszym się powinniśmy 

zastanowić choćby dlatego, że przepisy prawa w sposób jasny określają dla kogo można 

zastosować inny taryfikator opłat za odpady i ten katalog nie jest zbyt bogaty. Być może 

w związku z tą sytuacją, przyjdzie jakiś okólnik od pana wojewody, bo proszę państwa, o co 

chodzi. Zaraz wejdziemy w dyskusję czy na przykład ten, co przyjął, nie wiem, rodzinę 

czteroosobową ma na przykład zwolnienie z opłaty czy też chodzi o to, żeby nie płacić za 

wzrost ilości odpadów spowodowanych tym, że mamy uchodźców. Punkt drugi. Wydaje mi 

się, że powinniśmy sobie poradzić i po prostu mieszkaniec, który przyjmuje, też nie wiem czy 

będzie wymóg zmiany deklaracji. Natomiast, co do kwestii przyszłości, to życzyć sobie 

należy, żeby ci ludzie mieszkali tam, gdzie mieszkać chcą i żeby im było dobrze. Taka była 

moja wypowiedź. Absolutnie nie jestem przeciwko uchodźcom, wręcz odwrotnie, chciałbym 

ich otoczyć, jak największa opieką i tak, jak pan radny tutaj powiedział, zakładam, że to są 

procesy społeczne, więc może się okazać, że część z nich, z tego tytułu, powiększy liczbę 

mieszkańców miasta Myszkowa. Nie mówię tego, jako o złym zjawisku, tylko mówię o tym, 

że wtedy przyjdzie taki moment, w którym będziemy musieli potraktować ich już nie jako 

uchodźców, tylko takich samych obywateli, jak rodzimych obywateli naszego miasta. Ja tutaj 

nie mówię nie, nie mówię „nie da się”, tylko wskazuję pewną ostrożność, bo musimy się 

znaleźć w pewnych realiach. Ja państwu nie mówię wszystkiego, co ja dostaję od pana 

wojewody, tych pism przychodzi dużo, nawet dzisiaj przyszły już jakieś konkretne tryby 

postępowania dla wydziałów obsługujących edukację, jak mamy postępować z dziećmi, żeby 

one mogły tutaj chodzić do przedszkoli i szkół. W związku z powyższym ciągle się coś 

dzieje. Mało tego, informacja z jednego dnia, za trzy, cztery dni, wobec innych, nowych 

zjawisk, które się odbywają w naszym kraju, jest weryfikowana czy poprawiana czy są 

nanoszone poprawki do wcześniejszych zaleceń pana wojewody. Może się okazać, że 

w temacie, który pan radny zaproponował pojawi się wręcz jakieś ułatwienie czy wytyczna, 

jak mamy w takich sytuacjach postępować. Traktujemy póki co tą sytuację, jako 

z zarządzania kryzysowego. Ja zdając sobie sprawę, że miasto z tego tytułu będzie ponosić 

większe koszty na różnego rodzaju zagadnienia, choćby nawet związane z propozycjami pana 

radnego Tomasza Załęckiego, jak i również wcześniej tymi, które miasto samo od siebie 

podjęło, to jakby zakładamy to z definicji. Natomiast tu pan radny mówi o czymś, co jest 

pokaźną kwotą, bo roczne koszty całego systemu to jest 10,5- 11 mln zł i tutaj jakby w tym 

zakresie, musimy zrobić to przede wszystkim zgodnie z literą prawa i rozsądnie czyli w taki 

sposób, żeby nie spowodować negatywnych interakcji innych mieszkańców Myszkowa. To 

miałem na myśli. Absolutnie nie wysyłam sygnału, że nie chcę, że się nie da, nie wiem, jakoś 

inaczej do tego podejść. Pierwsze zagadnienie uważam, że jest trudniejsze w obróbce 

i dlatego uważam, że trzeba je dobrze obrobić i tyle.  

Radna p. Zofia Jastrzębska powiedziała (ad vocem), że chciała się odnieść w trzech sprawach 

do pana burmistrza. Pierwsza. Biorąc pod uwagę ostatnie zdania, które pan wypowiedział to, 

że pan radnym nie mówi, my wiemy dobrze. Pan bardzo dużo rzeczy nie mówi radnym albo 

mówi pan radnym, których wybiórczo pan sobie wybiera. Natomiast my wszyscy o pewnych 

sprawach, o ogólnych sprawach nie jesteśmy informowani i może by trzeba zmienić swoje 

postępowanie. Chciałabym zabrać głos odnośnie pana wypowiedzi co do analizy 

komunikacyjnej. Znalazłam tam datę tej analizy komunikacyjnej i to jest 27.01.22r. Natomiast 

spotkanie radnych powiatowych i radnych miasta, na które miał pan burmistrz zaproszenie 

odbyło się 2.02 i pan bardzo szybko opuścił to spotkanie twierdząc, że pan nie ma żadnej 
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wiedzy. Pan po prostu swoją wiedzę ukrył, bo jeżeli to pismo dostał pan 27.01, to nie jest 

możliwe, żeby się pan z nim nie zapoznał, bo było to bardzo ważne. Uważam, że pan w tej 

chwili zadając pytania, na które mógł pan uzyskać odpowiedź na spotkaniu radnych miejskich 

i powiatowych i panem starostą, do którego pan teraz kieruje pytania, mógł pan już uzyskać te 

pytania, a teraz pan po prostu przedłuża całą procedurę i znowu Myszków w tym związku, 

jeżeli do niego w ogóle przystąpi, będzie na końcu i może mieć problemy z uzyskaniem 

właściwych rozwiązań komunikacyjnych. Panie burmistrzu zganił mnie tutaj pan, skarcił za 

to, że ja jestem niecierpliwa, tak to odebrałam i że dopytuję odnośnie ulicy Nierada. Dopytuję 

panie burmistrzu, ponieważ pan uważa, że jak pan mi napisze odpowiedź, to już będzie 

odfajkowane. Pan napisał, ma pan radną z głowy. Natomiast panie burmistrzu, ja oczekuję od 

pana działania, odpowiedzią z pana strony dla radnego, dla mieszkańców powinno być 

działanie. Radny jest po to, aby tylko nakierunkować, pokazać panu, w jakich obszarach są 

niedociągnięcia. Uważam, że jeżeli powiem pięć razy, dziesięć razy o pewnym odcinku, 

w tym wypadku o pewnym odcinku ulicy Nierada, to pan za którymś może razem, 

jedenastym, piętnastym będzie wiedział, o który odcinek chodzi, bo tak pan to przedstawia, 

jakby radna życzyła sobie, żeby całą ulicę Nieradę zrobić, nie wiem, w nakładce asfaltowej, 

a tam nie wolno. Panie burmistrzu, ja mówię o małym odcinku, jeszcze raz panu powtarzam, 

o małym odcinku drogi od ulicy, która idzie na Zawiercie, od głównej drogi, tam przy Eden-ie 

do mostu i trochę za mostem do rozgałęzienia. Tam chodzi tylko o to, żeby wysypać tą drogę. 

Tam mieszkańcy sobie wysypują, bo gdyby oni nie wysypywali co jakiś czas, to w ogóle nie 

wiem czy ta droga by jeszcze istniała. Jest to na pewno droga gminna. Teraz jeszcze jedno. 

Dopytuję też dlatego panie burmistrzu, żeby pan chociaż pokazał mi, jaki ma pan plan 

działania, jak pan zaradzi, żeby pan znalazł rozwiązanie tej sytuacji, która zaistniała. Proszę 

mi zatem powiedzieć, jeżeli pan mówi, że droga nie należy do miasta, proszę mi zatem 

powiedzieć, co zrobić by uzyskać tytuł prawny do tej drogi. Panie burmistrzu mieszkańcy, 

którzy tam mieszkają nie są mieszkańcami Skarbu Państwa, tego mieszkańcami Myszkowa. 

Dopóki nie będzie zmian terytorialnych jakichś, to ci mieszkańcy będą nadal mieszkać na 

terenie Myszkowa. Kolejna rzecz. Nasuwa mi się panie burmistrzu, ponieważ z pana 

wypowiedzi wynikało, że nie wie pan, o który odcinek chodzi i że chodzi o cała ulicę 

Nieradę, ja pana zapraszam po sesji do mojego samochodu, pojedziemy, zobaczymy ten 

odcinek drogi i elegancko pana z powrotem odwiozę. Jeszcze jedna rzecz. Jeżeli panie 

burmistrzu nie mamy możliwości, nie ma pan żadnej możliwości, to ja jeszcze wpadłam na 

taki pomysł w tej chwili. Może pomogłaby nam telewizja, którą pan zatrudnia. Ja bardzo 

chętnie spotkam się z osobami, które pracują w tej telewizji i może wspólnie,  w jakiś sposób 

panu pomożemy. 

Radny p.Adam Zaczkowski powiedział, że niestety musi się w podobnym tonie 

wypowiedzieć, jak przedmówczyni w kontekście tej dyskusji, pytania czy stwierdzeń, których 

ja użyłem. To niestety wygląda tak w wielu aspektach życia naszego miasta, że jak coś jest 

trudne, to lepiej tego nie robić w pana opinii pomimo tego, że jest to zwykle korzystne dla 

miasta. Niestety też tak jest w przypadku pozyskiwania środków zewnętrznych na te kwestie 

środowiskowe. Pan mówi, że system grantowy jest lepszy, a parasolowy jest trudny, więc nie 

róbmy tego trudnego, tylko róbmy grantowy. Tylko moglibyśmy robić grantowe, gdyby one 

były powszechnie dostępne i wtedy w systemie grantowym faktycznie dla miasta byłoby 

łatwiej, a być może mieszkańcy też byliby bardziej zadowolenie, jeśli sami by mogli wybrać 

wykonawcę prac. Natomiast mamy sytuację, jaką mamy. Grantodawca miał swoje powody, 

żeby nie dopuścić systemu grantowego, tylko zorganizować parasolowy, ale jednocześnie 

przeznacza na to bardzo wysokie środki. Ja zgadzam się z panem, że może będzie, 

najprawdopodobniej, będzie trudno uzyskać dofinansowanie na wszystkie przedsięwzięcia, 

które składamy, bo przecież wszystkie samorządy w Polsce te wnioski składają, a pula 



 

19 

 

środków jest ograniczona, ale to nie znaczy, że nie powinniśmy próbować. Powinniśmy 

próbować, powinniśmy sięgać do wszystkich źródeł, które pozwolą nam poprawić jakość 

powietrza i też tutaj potwierdzam to, co pan powiedział, bo nie jestem przeciwnikiem 

rozwiązań czy projektów, które mają poprawiać możliwości rekreacji naszych mieszkańców, 

tylko powinniśmy sobie układać priorytety. Ja zdecydowanie bardziej optuję za tym, żeby 

w pierwszej kolejności realizować te inwestycje, które z różnych powodów są istotniejsze, 

a te, które mogą poczekać, powinny poczekać. I też rozgraniczył bym tutaj kwestie 

rekreacyjne od spraw sportu i rozwoju psychofizycznego dzieci i młodzieży, bo pan 

powiedział, że są dwa projekty rekreacyjne, ale tu chyba ten drugi za bardzo rekreacyjny nie 

jest. Tutaj też chodzi bardziej o zdrowie i prawidłowy rozwój dzieci i młodzieży w naszym 

mieście. Dlatego też uważam i podtrzymuję swoje stanowisko, że te projekty, które radni 

wybrali przy ustalaniu budżetu powinny być traktowane priorytetowo. A argument, którego 

pan użył o wojnie i niepewnej sytuacji, jaką będziemy mieli za chwilę, to ja myślę, że 

świadczy właśnie na korzyść temu rozwiązaniu, bo jest to w pewnym sensie uniezależnienie 

się od węgla i gazu, jeżeli mieszkańcy będą mogli korzystać z odnawialnych źródeł energii, to 

tylko poprawią sytuację. Zgadzam się, że może w niewielkim zakresie, ale jeśli nie 

zaczniemy, to ten zakres nigdy nie będzie większy, bo nie od razu Rzym zbudowano i tutaj są 

potrzebne konsekwentne, długoplanowe działanie i sięganie po tak, jak powiedziałem 

wcześniej, korzystanie ze wszystkich możliwości, jakie dają nam fundusze zewnętrzne w tym 

zakresie. Bo bardzo wiele jest do zrobienia i jeżeli nie zaczniemy i nie będziemy korzystać 

z tych możliwości, to za chwilę okaże się, że wszyscy dookoła znowu będą szybsi i będą 

mieli lepsze warunki, lepszą jakość powietrza, warunki do zdrowszego życia, a Myszków 

będzie po raz kolejny w tyle. Króciutko jeszcze się odniosę do tej kwestii związanej 

z pakietem pomocy dla uchodźców. Ja się tu zgadzam w 100%, że powinniśmy rozwiązania 

wypracować takie, które pozwolą uchodźcom, którzy do naszego miasta przybywają, ułatwić 

im funkcjonowanie, również być może takie, które wesprą tych mieszkańców, którzy tej 

pomocy na co dzień udzielają. Tylko, że też bym optował za tym, aby takie rozwiązania były 

przygotowane przez miasto, po uwzględnieniu zapisów prawa i uregulowań prawnych 

i przedyskutowane na komisjach. Żebyśmy po raz kolejny nie byli zaskakiwani czymś tak, jak 

to było ostatnio na komisji dyskutowane, odnośnie przesunięcia środków na program 

przeciwdziałania alkoholizmowi, który nie został omówiony na komisjach branżowych, 

dlatego wzbudził kontrowersje. Ja myślę, że nie ma w radzie miasta takich osób, które nie 

chciałyby modernizacji MOSiR-u i poprawiania jakości jego funkcjonowania, w kontekście 

szczególnie tak, jak w tym przypadku brodzika dotyczącego najmłodszych, ale po raz kolejny 

tryb procedowania, zaskakiwanie radnych rozwiązaniami, nie przedyskutowywanie na 

komisjach branżowych, powoduje sprzeciw radnych i myślę, że ten sprzeciw jest ze wszech 

miar uzasadniony. Dlatego tutaj proponowałbym, żeby pan burmistrz przygotował pakiet 

możliwych rozwiązań, które przekazałby pod obrady komisji i wtedy wypracowalibyśmy 

wspólne stanowisko tak, żeby w świetle przepisów móc jak najbardziej pomóc osobom, 

szczególnie uchodźcom, bo myślę, że mieszkańcy, którzy udzielają pomocy, tak naprawdę 

robią to bezinteresownie przede wszystkim i nie wymagają tego. Przecież bardzo dużo się 

dzieje w mieście, wiele osób, wielu społeczników, zwykłych mieszkańców zaangażowało się 

bardzo mocno w różne formy pomocy i to się dzieje na bieżąco. Przecież widzimy w sieci ile, 

szczególnie na granicę, jest wysyłanych materiałów, tej pierwszej potrzeby, lekarstw, 

żywności czy ubrań, innych tam jeszcze sprzętów. Ale oczywiście zgadzam się, że możemy 

pomyśleć o rozwiązaniach takich, które by mieszkańcom, którzy bezpośrednio pomagają, 

również ułatwić niesienie tej pomocy. Tyle tylko, że tak, jak podkreślam, powinno to przejść 

pełną ścieżkę i tak, żebyśmy byli pewni, jakie mamy możliwości, wybrali te rozwiązania, 

również w kontekście oddziaływania tego na budżet i na innych mieszkańców, na to równe 

traktowanie, jak pan burmistrz określił. 
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Głosowano w sprawie: 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir 

Jałowiec, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, Iwona Skotniczna, Jacek 

Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Ewa Ziajska - Łazaj 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Zofia Jastrzębska, Norbert Jęczalik, Halina Skorek - Kawka, Tomasz Szlenk, Tomasz Załęcki 

BRAK GŁOSU (3) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Andrzej Giewon 

 

Do punktu 5. 

Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji Rady Miasta w Myszkowie za 2021r. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że na podstawie art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym komisje przedkładają radzie sprawozdania 

z działalności. Sprawozdania zostaną przedstawione przez przewodniczących poszczególnych 

komisji przy czym, ponieważ w dniu 25.11.21r. rozwiązaniu uległy dwie komisje, 

sprawozdania tych dwóch komisji będą przedstawione za okres ich działalności w 2021r. 

i przez ich ówczesnych przewodniczących. 
 

Przewodnicząca p.Beata Pochodnia przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji 

Finansów, Budżetu i Rozwoju Miasta za 2021r. Komisja ta uległa rozwiązaniu w dniu 

25.11.21r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

Przewodniczący p.Dominik Lech przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku  w Mieście za 2021r. Komisja ta uległa rozwiązaniu 

w dniu 25.11.21r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

Przewodniczący p.Jacek Trynda przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Rekreacji za 2021r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

Przewodnicząca p.Beata Jakubiec-Bartnik przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Polityki Socjalnej za 2021r. (sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu sesji).  

 

Przewodnicząca p.Ewa Ziajska-Łazaj przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji za 2021r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 

 

Przewodniczący p.Sławomir Jałowiec  przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej za 2021r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu sesji). 
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Do punktu 6. 

Podjęcie uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że zanim przejdziemy do głosowania projektów 

uchwał, na podstawie paragrafu 18 ustęp 2 punkt 6 załącznika nr 1 do statutu miasta 

Myszkowa zgłaszam wniosek formalny o odstąpienie od czytania na dzisiejszej sesji 

projektów uchwał. Jednocześnie informuję, że wszystkie projekty uchwał oraz porządek 

dzisiejszej sesji są dostępne do wglądu dla mieszkańców na platformie e-sesji przeznaczonej 

dla mieszkańców na stronie myszkow.esesja.pl 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek Przewodniczącego RM o odstąpienie od czytania projektów uchwał.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir 

Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Norbert Jęczalik, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata 

Skinder, Halina Skorek - Kawka, Tomasz Szlenk, Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam 

Zaczkowski, Ewa Ziajska - Łazaj 

PRZECIW (1) 

Tomasz Załęcki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Iwona Skotniczna 

BRAK GŁOSU (3) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Andrzej Giewon 

 

a)Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Myszkowa na rok 2022. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały otrzymali wszyscy radni. 

Zapyta czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały?  

 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że złożony projekt proponuje przesunięcie 

środków w budżecie w taki sposób, żeby z funduszy, które gmina pozyskuje z tak zwanego 

„korkowego” zasilić możliwość zrobienia przez dyrektora MOSiR-u remontu brodzika na 

basenie w kwocie 180 tyś zł. Ja do państwa zwracałem się z taką prośbą, w tej chwili 

występując mam tylko taką prośbę, żeby nie była przykręcana następująca rzecz. Dzisiaj 

zostało powiedziane, że państwo byliście czymś zaskakiwani. Otóż w normalnym trybie 

zostały złożone materiały na sesję i ja nie wiem dlaczego, ale myślę, że to już może nie 

miejsce tylko, żeby podyskutować może o samej materii zjawiska, dlaczego nie było 

faktycznie możliwości przedyskutowania przez państwa w branżowych komisjach. Wszyscy 

przewodniczący komisji materiał z wyprzedzeniem w tej materii otrzymali. W trakcie 

dyskusji na komisji, kiedy nie było państwa wszystkich, pojawiały się takie głosy, żeby 

dyskutować to w takim składzie, żeby były jednak w całości komisje branżowe. Tu głównie 

chodziło o komisję oświaty i komisję zdrowia. Ja wsłuchując się w to, proponowałem 

zwołanie takiej komisji jeszcze przed sesją. Niestety nie udało się tego zorganizować i w tym 

miejscu chciałem powiedzieć, że w razie pytań takich związanych już z materią samego 

programu przeciwdziałania alkoholizmowi, jest pani Agnieszka Ludwik. Ona jest na łączach 

i jak będą pytania, to będzie odpowiadać na państwa pytania. Jest też pan dyrektor Piotr 
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Wysocki, gotowy odpowiadać na państwa pytania, też związane już samym jakby remontem 

brodzika. Licząc na to, że jednak państwo wyrazicie na to zgodę, chciałem bardzo 

podziękować wszystkim tym państwu radnym, którzy w tej całej dyskusji widzieli wątek 

omówienia tego wcześniej, bardzo dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że gwoli uzupełnienia, to komisje zwołują 

przewodniczący poszczególnych komisji, a nie pan czy ja. 

Radna p.Elżbieta Doroszuk powiedziała, że spoglądając w porządek obrad widzi, że ten punkt 

6a jest ściśle powiązany z 6i. Więc ja bym się może wypowiedziała w obu punktach, bo one 

są tak ściśle ze sobą skorelowane. Mianowicie gminny program rozwiązywania problemów 

alkoholowych i przeciwdziałania alkoholizmowi, jak wiemy kieruje się szczególnymi 

prawami. Prawa te są powiązane z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi. Wszyscy to mniej więcej znamy, ale na pewno jako radni chcemy być trochę, 

powiedziałam trochę, bo to nie do końca jest nasza kompetencja, ale strażnikami właśnie tych 

pieniędzy, aby one były wydatkowane zgodnie z ustawą i z rekomendacjami do tych właśnie 

gminnych programów. Niejednokrotnie już, kiedy analizujemy zadania w tym programie czy 

też go zatwierdzając z początkiem roku czy zmieniając coś w tym programie, dyskutujemy na 

komisjach, potem na sesji. Ponieważ komisja zdrowia i oświaty się nie odbyły w tym 

miesiącu, a to są chyba takie komisje, które tu najbardziej mają kompetencje do analizy tego 

tematu, więc ja pozwalam sobie teraz zabrać głos. Chciałam powiedzieć właściwie tylko 

jedno. Każde zadanie, które w tym programie się znajduje musi być ściśle powiązane 

z profilaktyką i przeciwdziałaniem alkoholizmowi na terenie naszego miasta Myszkowa. 

Program gminny mamy, jaki mamy, ciągle go udoskonalamy i za to bardzo serdecznie 

dziękuję pani dyrektor Agnieszce Ludwik, która tak, jak pan burmistrz powiedział, jest 

merytorycznie za to odpowiedzialna i myślę, że dalej będziemy to robić czyli dalej będziemy 

ten program udoskonalać, bo on wymaga tego. Natomiast oczywiście, że nie da się tego 

zrobić w jednej chwili, ja rozumiem, że to jeszcze przed nami. Wracając do tego zadania 

dzisiejszego, to przypominając o tym, że każde zadanie ma być związane bezpośrednio 

z profilaktyką przeciwdziałania alkoholizmowi, chciałam zadać pytanie. Mianowicie proszę 

wykazać powiązania tego zadania z profilaktyką i przeciwdziałaniem alkoholizmowi na 

terenie naszego miasta. Jeśli się okaże, że to powiązanie istnieje to uważam, że zadanie jak 

najbardziej powinno być zrealizowane, natomiast jeśli to powiązanie jest zbyt małe, 

enigmatyczne czy też w jakimś tam stopniu niewystarczające, to uważam, że możemy mieć 

problemy realizując to zadanie właśnie z tych środków, które są przeznaczone na program 

rozwiązywania problemów alkoholowych. Proszę wykazać powiązanie z profilaktyką 

i przeciwdziałaniem alkoholizmowi.  

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że zrozumiał, że to ma się pokrywać z gminnym 

programem, rozwiązywania problemów? 

Radna p.Elżbieta Doroszuk powiedziała, że tak. Jakie są powiązania tego zadania 

z profilaktyką naszego miasta i przeciwdziałania alkoholizmowi, jak to ma przeciwdziałać 

problemom alkoholowym i na czym ma polegać profilaktyka, jeśli chodzi o to zadanie? 

Burmistrz Miasta p.Włodzimierz Żak powiedział, że ma gorącą prośbę, żeby teraz udzielić 

głosu pani Agnieszce Ludwik dlatego, że merytorycznie to ona jakby czuwa nad tym, żeby 

takie propozycje składane do państwa były zgodne z profilaktyką tak, jak słusznie zauważyła 

pani radna Elżbieta Doroszuk. 
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Dyrektor MOPS w Myszkowie p.Agnieszka Ludwik powiedziała, że postara się przynajmniej 

spróbować wykazać, że to zadanie jest powiązane z profilaktyką. Przede wszystkim to 

zadanie będzie łączone z zajęciami bezpłatnymi nauki pływania dla dzieci uczęszczających 

przede wszystkim do świetlic środowiskowych, ale również dla innych dzieci, które tutaj 

będziemy mogli wskazać również my, jako ośrodek pomocy. Czyli to zadanie inwestycyjne 

będzie powiązane z taką profilaktyką przez sport. Zgodnie tutaj z naszymi wcześniejszymi 

ustaleniami, dzięki wielu rozmowom z panią radną Doroszuk, które dla mnie również są 

bardzo cenne i motywują do pracy, jest utworzony program profilaktyczny, który będzie 

realizowany w trakcie zajęć prowadzonych zarówno w MDK i w MOSiR. W MDK te zajęcia 

już się zaczynają dziać, właśnie poprzez program dla tych najmłodszych dzieci „Przyjaciele 

Zippiego”, więc myślę, że tutaj będziemy mieli takie kompleksowe działania. W zeszłym 

roku było pierwsze szkolenie dla instruktorów, w tym roku będzie kolejne, więc ja uważam, 

że to jest w jakiś sposób powiązane i będzie tworzyło pewnego rodzaju system 

przeciwdziałania, system profilaktyki przede wszystkim, poprzez zorganizowanie czasu 

wolnego dla dzieci, wyciągnięcie ich z domów, przepraszam za takie kolokwialne określenie, 

wyciągnięcie ich z domów, sprzed komputerów, również po długim okresie nauki zdalnej, 

możliwości nawiązywania kontaktów z rówieśnikami, współpracy w grupie i poprzez te 

zajęcia profilaktyczne, warsztaty, które będą prowadzone w tym roku, w trakcie tych zajęć. 

Nie wiem czy są jeszcze jakieś pytania. Mój tok myślenia jest taki. Tym bardziej, że jest 

tworzony ogólnopolski program sportowy dla uczniów, który jest również finansowany 

z pieniędzy pochodzących z akcyzy. Biorąc to pod uwagę, że są takie inicjatywy 

ogólnopolskie, moim zdaniem realizacja zajęć sportowych również wpisuje się jakby 

w profilaktykę. 

Radna p.Beata Jakubiec-Bartnik powiedziała, że ponieważ klimat nie służy tutaj kłótniom 

i mamy już trudną sytuację na świecie, chciałabym tylko jedno, odnieść się do pani kierownik 

MOPS, że miałabym życzenie, aby pani ze mną również przeprowadzała merytoryczne 

rozmowy, bo do dnia dzisiejszego jeszcze jestem przewodniczącą komisji zdrowia, a ten 

temat akurat jest pod tą komisję, na zaszczyciła minie pani ani razu rozmową na ten temat. 

Druga kwestia. To jestem bardzo zadowolona i przychylam się do przekazania tych 

pieniędzy, ponieważ uważam, że otwiera się furtka do składania wniosku o dofinansowanie 

wśród chociażby stowarzyszeń na krzewienie sportu i rekreacji i wydaje mi się, że z tych 

pieniędzy „korkowych”, a jest to spora suma, będą mogły korzystać dzieci, u których 

będziemy wdrażać zajęcia sportowe i rekreację. 

Radny p.Eugeniusz Bugaj powiedział, że odniesie się bardzo króciutko. Proszę państwa 

również z tych środków są przyznawane środki na różnego rodzaju formy wyjazdu czy to 

letniego czy zimowego czy organizacji innych zajęć na terenie domu kultury. Ja myślę, że 

tutaj jak najbardziej jest zasadne przyznanie tych środków. Co do formy i możliwości 

podejmowania dyskusji, to przychylę się do wniosku pani radnej Beaty Jakubiec-Bartnik, że 

może przestańmy na ten temat dłużej dyskutować. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Myszkowa na rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Norbert Jęczalik, Dominik Lech, Beata Pochodnia, 

Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Jacek 

Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (2) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon 

 

b)Podjecie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników ochotniczych straży pożarnych na lata 2022-2023. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 

Projekt uchwały opiniowały na połączonym posiedzeniu Komisja Finansów i Budżetu oraz 

Komisja Rozwoju, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku  w Mieście. Opinia 

Komisji jest pozytywna. Zapytał czy są pytania do projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili pytań. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników ochotniczych straży pożarnych na lata 2022-2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Norbert Jęczalik, Dominik Lech, Beata Pochodnia, 

Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Jacek 

Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (2) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon 

 

c)Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Fundacji im. Nikoli Tesli. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po rozpatrzeniu ww. petycji zarekomendowała, aby 

uznać, że nie zasługuje ona na uwzględnienie. Stanowisko to pozytywnie zaopiniowane 

zostało na połączonym posiedzeniu Komisji Finansów i Budżetu oraz Komisji Rozwoju, 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku  w Mieście. Zapytał czy są pytania do 

projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili pytań. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Fundacji im. Nikoli Tesli.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, 

Iwona Skotniczna, Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa 

Ziajska - Łazaj 

PRZECIW (1) 

Tomasz Szlenk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Norbert Jęczalik, Halina Skorek - Kawka 

BRAK GŁOSU (2) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon 

 

d)Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/186/16 Rady Miasta w 

Myszkowie z dnia 1 września 2016r. w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 

Myszkowa. 

 

Projekt uchwały zdjęto z porządku obrad.  

 
e) Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w drodze publicznej. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 

Projekt uchwały opiniowały na połączonym posiedzeniu Komisja Finansów i Budżetu oraz 

Komisja Rozwoju, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku w Mieście. Opinia 

Komisji jest pozytywna. Zapytał czy są pytania do projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili pytań. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w drodze publicznej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Norbert Jęczalik, Dominik Lech, Beata Pochodnia, 

Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Jacek 

Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (2) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon 

 

f)Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

z dotychczasowym dzierżawcą. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 

Projekt uchwały opiniowały na połączonym posiedzeniu Komisja Finansów i Budżetu oraz 
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Komisja Rozwoju, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku  w Mieście. Opinia 

Komisji jest pozytywna. Zapytał czy są pytania do projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili pytań. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

z dotychczasowym dzierżawcą.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Norbert Jęczalik, Dominik Lech, Beata Pochodnia, 

Małgorzata Skinder, Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Jacek 

Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (2) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon 

 

g)Podjęcie uchwały w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Myszków, wysokości stawek procentowych i warunków 

udzielania bonifikat. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 

Projekt uchwały opiniowały na połączonym posiedzeniu Komisja Finansów i Budżetu oraz 

Komisja Rozwoju, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku  w Mieście. Opinia 

Komisji jest pozytywna. Zapytał czy są pytania do projektu uchwały? 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że zaraz podda pod głosowanie tą uchwałę, ale 

jeszcze raz pragnie zwrócić się, myślę, że nie tylko w imieniu swoim, ale grupy radnych 

z takim apelem, z prośbą do pana burmistrza jednak o uwzględnienie tych osób szczególnie 

poszkodowanych przez los, żeby jednak mogli nabyć te lokale komunalne, oczywiście na 

warunkach określonych w uchwale, którą za chwilę będziemy głosować. Ja myślę panie 

burmistrzu, ja rozumiem, że pan odpowiada, ale bez problemu my, jako radni byśmy 

w szczególnych sytuacjach pana poparli. 

Radna p.Iwona Skotniczna powiedziała, że ponieważ ten temat był omawiany na komisji 

rozwoju i finansów, dlatego już nie będzie jakby powtarzała tego samego. Natomiast 

przychylam się do słów pana przewodniczącego Woszczyka, żeby uwzględnić szczególnie 

osoby, które mają trudną sytuacja, a  jeszcze wychowują niepełnosprawne dzieci. Mam taką 

nadzieję, że ten projekt uchwały, który teraz będziemy głosować, jest już na tyle dobrze 

skonstruowany, że nie będzie znowu jakichś uwag zgłaszanych do tego projektu uchwały, co 

niestety, ale przedłuża przystąpienie do sprzedaży mieszkań, o co zabiegają mieszkańcy. 

Radna p.Jakubiec-Bartnik powiedziała, że tak samo chciała wesprzeć koleżankę Iwonę i pana 

przewodniczącego. Chodzi tu osoby, które są szczególnie pokrzywdzone przez los. Tu 

Iwonka nadmieniała jedną panią, która ma syna niepełnosprawnego. Ja rozmawiałam z tą 

panią, ona nawet wyraziła zgodę, żeby powiedzieć na ten temat, ale uważam, że to są 
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przypadki marginalne i akurat ta osoba, o której mówiła Iwonka, naprawdę wymaga bardzo 

dużej pomocy, mieszka w tych blokach około 30 lat i uważam, że jest to osoba której się to 

należy i uważam, że pomoc od miasta, jak najbardziej dla niej jest potrzebna. 

Przewodniczący Rady Miasta dodał, że ta pani, bo o tej samej myślimy, mieszka tam chyba 

ponad 50 lat. 

Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że on tak samo z głosem poparcia dla państwa, pana 

przewodniczącego, żeby uwzględnić takie osoby. 

Radna p.Zofia Jastrzębska powiedziała, że jedno zdanie ponadczasowe. Jak się chce, to się 

znajdzie sposób, jak się nie chce, to się znajdzie powód. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zasad przeznaczania do sprzedaży lokali mieszkalnych 

stanowiących własność Gminy Myszków, wysokości stawek procentowych i warunków 

udzielania bonifikat.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, 

Halina Skorek - Kawka, Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, 

Adam Zaczkowski, Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (3) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon, Norbert Jęczalik 

 

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

najemcą kolejnej umowy najmu nieruchomości stanowiącej zasób nieruchomości gminy 

Myszków na czas oznaczony do trzech lat. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że projekt uchwały wszyscy radni otrzymali. 

Projekt uchwały opiniowały na połączonym posiedzeniu Komisja Finansów i Budżetu oraz 

Komisja Rozwoju, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Prawa i Porządku  w Mieście. Opinia 

Komisji jest pozytywna. Zapytał czy są pytania do projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili pytań. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym najemcą 

kolejnej umowy najmu nieruchomości stanowiącej zasób nieruchomości gminy Myszków na 

czas oznaczony do trzech lat.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (17) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, 

Halina Skorek - Kawka, Tomasz Szlenk, Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, 

Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (4) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon, Norbert Jęczalik, Iwona Skotniczna 

 

i)Podjecie uchwały w sprawie zmiany do Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla miasta Myszkowa na 2022r. 

 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że projekt uchwały  wszyscy radni otrzymali. 

Nadmieniam, że pani radna Ela Doroszuk powiedziała, że te uchwały są powiązane. Zapytał 

czy są pytania do projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili pytań. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych dla miasta Myszkowa na 2022r.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, 

Sławomir Jałowiec, Zofia Jastrzębska, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, 

Halina Skorek - Kawka, Tomasz Szlenk, Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, 

Tomasz Załęcki, Ewa Ziajska - Łazaj 

BRAK GŁOSU (4) 

Magdalena Balwierz, Andrzej Giewon, Norbert Jęczalik, Iwona Skotniczna 

 

Radny p.Tomasz Załęcki poinformował, że panią Iwonę Skotniczną wyrzuciło z systemu i nie 

mogła wziąć udziału. 

 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że jak się pani radna połączy to przekaże 

stanowisko i zaprotokołujemy. 

 

Do punktu 7. 

Informacja na temat interpelacji złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły 

3 interpelacje radnej p.Haliny Skorek-Kawki oraz 2 interpelacje radnej p.Elżbiety Doroszuk.  

 

Do punktu 8. 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że ma kilka tematów. Pierwszy temat dotyczący 

pomocy uchodźcom. Chciałbym tutaj pana burmistrza uspokoić, że są miasta, które wdrożyły 
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już pomoc w postaci ulgi i obniżki opłat komunalnych. Mianowicie ulga w postaci bonu na 

wodę, na śmieci, też na opłaty sanitarne. Jest to w miejscowości Chełm, można sobie wejść na 

stronie internetowej miasta, zobaczyć, jakiś czas temu miasto to wdrożyło, zgodnie z prawem 

działa to i tak, że wszystkie pana burmistrza obawy, jeżeli chodzi o sprawę dotyczącą właśnie 

tych opłat komunalnych wydaje mi się, że mogą się już rozwiać. Tutaj pod tym kątem nie ma 

pan już powodów do obaw, że jest to niezgodne z prawem, albo, że są jakieś tam inne rzeczy. 

Są miasta, które to wdrożyły, ogłosiły to na swoich stronach. Bardzo to było pozytywnie 

przyjęte przez społeczność tych miast, między innymi miasto Chełm. Chciałbym teraz tak, jak 

mówiłem wcześniej, chciałbym złożyć tutaj informację, że z inicjatywy klubu Prawa 

i Sprawiedliwości składamy prośbę do pana burmistrza aby przygotował projekty uchwał 

dotyczące poniższych wniosków i już te wnioski dyktuję. Pierwszy wniosek to jest 

propozycja, aby mieszkańcy naszego miasta, którzy nieodpłatnie, z dobroci serca przyjmują 

pod swój dach, do swojego  domu uchodźców z Ukrainy, aby mogli zostać zwolnieni z opłat 

na rzecz gminy, między innymi opłaty komunalne, opłaty odnośnie odpadów komunalnych, 

opłaty odnośnie wody i nieczystości. Tego typu działania są wdrażane w innych samorządach. 

Drugi wniosek. Prosimy o wprowadzenie bezpłatnych przejazdów autobusami miejskimi dla 

uchodźców z Ukrainy. Trzeci wniosek. Prosimy o to, aby zwolnić z opłat za korzystanie 

z usług MDK i MOSiR w Myszkowie dla uchodźców z Ukrainy. Proszę o przygotowanie pod 

głosowanie poniższej prośby, tej inicjatywy klubu radnych PiS. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że  uważa, że nie trzeba tych wniosków głosować. 

Są te wnioski zapisane. Proszę zwrócić uwagę, że w oświadczeniu pana burmistrza z okresu 

międzysesyjnego znajduje się informacja, że pan burmistrz zrezygnował z przeprowadzenia 

gali „Promotor”, nie ma Dni Myszkowa  z myślą o przeznaczeniu właśnie tych pieniędzy na 

pomoc. Ja bym przychylał się do tego, co powiedział pan burmistrz i pan radny Adam 

Zaczkowski. Przecież na komisjach i tak to omówimy, może to nie muszą być uchwały, 

niektóre rzeczy pewnie zależą od decyzji pana burmistrza. 

Radny p.Tomasz Załecki powiedział, że przewodniczący myli pojęcia. Co innego jest, jeśli 

pan burmistrz bierze środki i oszczędza, aby niektóre imprezy, wycofać się z nich, a co 

innego jest deklaracja radnych, którzy są za tym, aby pan burmistrz przygotował uchwały 

dotyczące tych trzech punktów. Bardzo proszę o przygotowanie wniosku pod głosowanie.  

Radna p.Zofia Jastrzębska powiedziała, że chce dopytać czy to muszą być uchwały panie 

burmistrzu? Czy może to być (…)wypowiedź niezrozumiała) w tych tematach, o których 

mówił pan Załęcki? 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że to już zostawione jest panu burmistrzowi. Ja 

chciałbym, aby radni dzisiaj podjęli taka decyzję, aby mogli zagłosować w tej sprawie. 

Bardzo proszę pana przewodniczącego o to, żeby… 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że radny reprezentuje klub PiS.  Przede wszystkim 

prawo. Tyle razy żeśmy mówili, że nie głosujemy wniosków. Na samym początku one są 

wypracowane. To jest to samo, co powiemy i też jest zapisane, idzie w świat. Proszę pana ja 

się z tą Ukrainą symbolizuje, proszę spojrzeć, kamerę na mnie skierować, to widać. Jestem 

dumny z mieszkańców Myszkowa, jak zorganizowali tą pomoc. Nieraz pomoc jest cicha, 

wielu ludzi nie tworzy teatru, tylko pomaga. 

Radny p. Tomasz Załecki powiedział, że prosi o to, aby pan burmistrz przygotował uchwały. 
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Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że pan burmistrz przygotuje. Panie burmistrzu czy 

pan się zobowiązuje, że na komisje przedstawi nam pan jakieś wnioski? 

Radna p.Halina Skorek-Kawka powiedziała, że chciała tylko zaznaczyć, że to jest punkt 

wnioski i oświadczenia radnych. Ciągle są dyskusje w tym punkcie czy poddać pod 

głosowanie te wnioski i oświadczenia, jeżeli sobie radny życzy. Moje jest takie zdanie, że po 

to jest ten punkt wnioski i oświadczenia radnych, nie burmistrza, nie przewodniczącego rady. 

Wnioski i oświadczenia radnych. Więc moje jest takie zdanie, że kiedykolwiek się radny 

zgłasza z jakimś wnioskiem czy oświadczeniem tak, jak to czyni w tej chwili pan radny 

Tomasz Załęcki i sobie życzy, aby wniosek jego został poddany pod głosowanie, to pan po 

prostu wniosek powinien poddać pod głosowanie. Pan może blokować tutaj głosowania. Już 

nie raz w tym temacie były dyskusje, sprzeczki i proszę państwa skończymy z jakimiś 

kombinacjami. Są to wnioski i oświadczenia radnych. Radny sobie życzy, aby pan 

przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek i pan ma obowiązek ten wniosek poddać 

pod głosowanie. Czy on przejdzie czy nie przejdzie to zadecydują radni. Panie 

przewodniczący naprawdę zakończmy już tą dyskusję w tym temacie i proszę poddać pod 

głosowanie. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że tłumaczyła pani mecenas, że możemy zmienić 

regulamin. 

Radna p.Halina Skorek-Kawka zapytała po co ten punkt jest? Wyrzućmy ten punkt. Jeżeli to 

są wnioski i oświadczenia radnych, radny sobie życzy czy na komisji czy tutaj na sesji, aby 

został wniosek poddany pod głosowanie, to pan jako prowadzący obrady nie decyduje, jakie 

będzie głosowanie. Pan ma tylko obowiązek każdy wniosek radnego poddać pod głosowanie. 

Po to jest ten punkt przede wszystkim. 

Radna p.Małgorzata Skinder powiedziała, że przysłuchuje się tej wypowiedzi i bardzo mi się 

nie podoba pana zachowanie. Wypowiedzi są wysoce niestosowne. Popieram tutaj oczywiście 

wypowiedź pani Haliny Skorek-Kawki. 

Radna p. Zofia Jastrzębska powiedziała, że może znajdzie tutaj jakieś rozwiązanie. Statut 

i regulamin układają wszyscy radni. Wszyscy radni zatwierdzali ten regulamin i statut. 

W związku z tym, jeżeli jesteśmy w większości, jest nas więcej, jest nas dużo, również chyba 

możemy w tej kwestii odstąpić od tego regulaminu. To jest moje zdanie. Proponuję 

przegłosować wniosek czy możemy głosować za wnioskiem pana radnego Załęckiego. Czy 

państwo mnie rozumieją? Proponuję przegłosować, stawiam wniosek o przegłosowanie czy 

państwo wyrażają zgodę na przegłosowanie wniosku pana Załęckiego, a jako drugi element 

będzie, jeżeli państwo wyrażą zgodę, będzie głosowanie samego wniosku. Moim zdaniem 

możemy odstąpić od regulaminu. 

Radna p.Beata Pochodnia powiedziała (…)wypowiedź niezrozumiała). Po prostu coś 

strasznego. Została wprowadzona dyskusja na temat udzielenia pomocy uchodźcom, ludziom 

dotkniętych tak straszną tragedią. Jest to niepoważne, żeby w tym miejscu dochodziło do 

takich kłótni. Wnioski o udzielenie pomocy są tak oczywiste, że powinno się to tak naprawdę 

podejmować przez aklamację, a nie jakieś głosowanie i przygotowanie uchwał. Mamy 

deklarację burmistrza, że co do tych dwóch punktów (…)wypowiedź niezrozumiała) 

wprowadzono w tej chwili punkt dotyczący(…)wypowiedź niezrozumiała) MDK-u, tak 

naprawdę według mnie jest w ogóle bezzasadne, zwłaszcza, że zajęcia już są prowadzone, 

tam są ogłoszenia, więc nie ma problemu. Jeżeli chodzi o MOSiR również problemu takiego 
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nie widzę. Myślę, że absolutnie niepotrzebne jest tutaj podejmowanie uchwał przez radę 

miasta. Jeśli chodzi o ten punkt dotyczący zwolnienia z opłat mieszkańców mam tutaj trochę 

odmienne zdanie. Według mnie w tej chwili wszystkie środki powinniśmy przeznaczyć na 

pomoc uchodźcom. Przepraszam bardzo, ale według mnie nie jest to jeszcze ten moment, 

gdzie te środki powinniśmy przeznaczać na pomoc naszym mieszkańcom. Wiadomo, że ten 

budżet będzie  musiał być zasypany, jeżeli mieszkańcy zostaną zwolnieni z tych opłat innymi 

środkami, aby wszystkie środki, jakie mamy, być może trzeba będzie poczekać 

(…)wypowiedź niezrozumiała) tudzież paragrafów i nie tylko z imprez, ale i innych 

obszarów, żeby udzielić pomocy naszym mieszkańcom. Jeżeli sytuacja się rozwinie 

i będziemy wiedzieć, że u naszych mieszkańców przebywają uchodźcy w określonej liczbie 

i rzeczywiście będzie to na tyle trudne, bo jeżeli chodzi o opłaty śmieciowe, to ja tu w ogóle 

nie czuję problemu, ponieważ te opłaty póki co nie wzrastają, ludzie i tak by za to płacili. 

Jeżeli chodzi o korzystanie z wody, to jeżeli będziemy (…)wypowiedź niezrozumiała) i będą 

mieszkańcy zgłaszać, że nie dają rady, a chcą pomagać, wtedy będziemy się nad tym jak 

najbardziej zastanawiać i takiej pomocy udzielać. Póki co według mnie wszystkie środki 

winny być przeznaczone na pomoc uchodźcom. Takie jest moje zdanie w tym temacie. 

Uważam, że jest czymś absolutnie nie na miejscu dyskusja o głosowaniu bądź nie 

głosowaniu. My wszyscy chcemy pomóc. Nasze deklaracje, że to, o co pan prosi czyli 

komunikacja miejska, ja zdecydowanie popieram. Bezwzględnie przejazdy powinny być 

darmowe. Korzystanie z jakichś ośrodków naszych kulturalnych, sportowych bezwzględnie 

powinny być darmowe. Nie wiem czy potrzebujemy jakiegokolwiek papieru na to. Jeżeli ze 

względów formalnych będzie to konieczne, to trzeba będzie, jeżeli nie to po prostu odstąpmy 

od takiej rzeczy, bo to jest nieistotne. Takie jest moje zdanie w tym temacie. Bez sensu jest w 

tej chwili jakieś głosowanie, bo to ani czas ani miejsce i to jest nikomu niepotrzebne. 

Bezwzględnie popieram stanowisko pana radnego w części tych wniosków, które złożył, ten 

jeden wniosek jeszcze nie teraz, ponieważ póki co odruch serca wszystkich naszych 

mieszkańców jest spontaniczny, mieszkańcy są otwarci i póki co poczekajmy 

z przeznaczeniem środków dla mieszkańców, kierujmy je do fali uchodźców. Jeżeli jestem 

przy głosie, bo nie chciałabym zabierać drugi raz, chciałabym złożyć wniosek do pana 

burmistrza i bardzo prosić o przygotowanie i ogłoszenie jeszcze w tym roku postępowania 

przetargowego na wykonanie projektu budowy ulicy Projektowanej. Panie burmistrzu nie ma 

innej możliwości zrobienia nawierzchni tej ulicy, jak tylko w technologii bitumicznej z uwagi 

na uwarunkowania tej ulicy jak i generalnie z uwagi na to, jak ona jest długa. W związku 

z tym bardzo proszę, ponieważ ja odbieram dziesiątki telefonów od mieszkańców, którzy już 

wiele lat borykają się z niesamowitym problem ubytków na tej ulicy. Wniosek ten jest 

zasadny dlatego, że mamy tam już zakończoną budowę gazociągu, mamy już zakończoną 

budowę wodociągu, więc pozostał ostatni etap, budowa samej drogi. Bardzo pana burmistrza 

proszę, to nawet być może nie będzie jeszcze skutkowało (…)wypowiedź niezrozumiała) 

środków finansowych do budżetu w tym roku, bo wiemy, że postępowania są w toku, że samo 

przygotowanie postępowania też trwa, potem wykonanie, pewnie się przesunie na przyszły 

rok. Ja bym bardzo prosiła, żeby postępowanie przygotować jeszcze w tym roku, żeby nadać 

już tej procedurze bieg z uwagi na to, że sytuacja na tej drodze jest naprawdę fatalna. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że odniesie się do pani radnej, pani Beaty. Jest to 

troszkę nie kulturalne, że wchodzi pani w dyskusję na temat pomocy uchodźcom i korzysta 

pani z okazji i zmienia pani tematy na inne. Jest od tego kolejność i kultura wymaga, aby 

z tego korzystać. Druga sprawa. Nie wiem, jak przyjmie pani wniosek pan przewodniczący, 

proszę mi nie przerywać, bo ja pani nie przerywałem, kultura tego wymaga. Nie wiem, jak 

przyjmie pani wniosek pan przewodniczący, który teraz powiedział, że on wniosków nie 

będzie przyjmował. Wracając do pomocy uchodźcom. Panie przewodniczący składam 
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oświadczenie. Oświadczenie możemy złożyć i możemy je przegłosować. Było to stosowane 

ostatnio, kilku radnych z tego korzystało i tutaj nie ma z tym problemu. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że apel do pana burmistrza. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że składa oświadczenie. Klub Prawa i Sprawiedliwości 

składa oświadczenie, aby wyrazić wolę, aby pan burmistrz przygotował trzy projekty uchwał 

odnośnie pomocy uchodźcom z Ukrainy. Wymieniłem je  tutaj w poprzednim punkcie, chyba 

już nie muszę wymieniać, powiem tylko w skrócie. Pierwszy punkt. Umożliwienie 

korzystania bezpłatnie z komunikacji miejskiej. Drugi punkt. Umożliwienie korzystania 

z usług MDK oraz MOSiR-u. Trzeci punkt, aby przygotować uchwłę dotyczącą obniżki opłat 

usług komunalnych. Bardzo proszę o przegłosowanie tego oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że chciałby, aby się wszyscy radni wypowiedzieli 

w tej dyskusji. 

Radna p.Zofia Jastrzębska powiedziała, że nie wie czy może w tym miejscu, bo chciała się 

wypowiedzieć ad vocem wypowiedzi pani radnej Beaty Pochodni. Czy ja mogę w tym 

miejscu? 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że może zakończmy ten temat, a potem będziemy 

dalej procedować. 

Radny p.Tomasz Załęcki poprosił o głosowanie. 

Radny p. Sławomir Jałowiec powiedział, że chce się zwrócić do wszystkich radnych i pana 

przewodniczącego o możliwość rozważenia powrotu do pracy w trybie stacjonarnym, 

ponieważ te sesje i komisje, które są w trybie zdalnym, takie mamy efekty, jakie mamy, że 

wyrzuca niektórych, niektórzy tracą łączność. Dzisiaj straciłem łączność na bodajże 5 minut 

i machnąłem ręką, bo trudno, siła rzeczy martwych. Natomiast to jest taki wniosek, prośba do 

pana przewodniczącego oraz wszystkich radnych, żeby się pochylić nad tym tematem 

i powrócić do pracy w trybie stacjonarnym. Tym bardziej że od 1 marca petenci już mają 

możliwość wejścia do urzędu i tak dalej. Powinniśmy to przeanalizować i wrócić, to jest 

jedna sprawa. Druga sprawa. Korzystając z tego, że jestem przy głosie, chciałem się zgłosić 

z prośbą do pana burmistrza, bo w trakcie trwania dzisiejszej sesji rady miasta, miałem 

telefon od mieszkańca z ulicy Spółdzielczej, że na tej drodze lokalnej, w okolicy na 

wysokości garaży był próg zwalniający, który zniknął tej nocy, nie wiadomo co się z nim 

stało czy go skradziono czy wyrzucono, zostały tylko same śruby. Ja nie mogę tego 

potwierdzić, natomiast zgłaszam ten temat, ponieważ mieszkaniec dzwonił i prosił 

o interwencję w tej sprawie i w związku z tym proszę również pana burmistrza, żeby 

odpowiednie służby się tym zajęły i stwierdziły czy rzeczywiście tak jest i ewentualnie 

podjęły stosowne decyzje. 

Radna p.Iwona Skotniczna powiedziała, że nie chce przeciągać dyskusji. Mamy sytuację, jaką 

mamy, wiemy, że bardzo wielkie nieszczęście dotknęło naszych sąsiadów. Prosiłabym, 

żebyśmy, bo jeżeli chodzi o spontaniczność naszych mieszkańców i Polaków w ogóle jest 

wspaniała. Ja tylko bym sobie życzyła, nie wiemy, jak długo ten konflikt będzie trwał, jak 

długo ta wojna będzie trwała, oby jak najszybciej się skończyło, ale wiedząc z kim mamy do 

czynienia, może to być różnie. W związku z tym chciałbym, żeby to zaangażowanie, ta chęć 

pomocy trwała przez cały czas i rozłóżmy te siły tak, żeby pomagać i nie chciałbym, żeby to 
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było jakimś źródłem zadrażnień. Lepiej więcej robić, a mniej mówić. To jest jedna rzecz. 

Druga rzecz jest taka, żeby uniknąć na przyszłość sytuacji, że ten punkt wnioski i zapytania 

radnych albo go całkowicie zlikwidować tak, jak mówiła radna Skorek albo faktycznie 

głosować. Trudno, żeby raz były poddawane głosowaniu wnioski, a innym razem nie. 

Usystematyzujmy to, bo to jest dla dobra pracy naszej rady, naszego wizerunku w oczach 

naszych mieszkańców.  

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że on myśli, że wszyscy radni są zgodni odnośnie 

pomocy. Chodzi tylko, że ja tu jestem takim policjantem sesyjnym. Wtedy żeśmy 

przyjmowali apel do pana burmistrza z naszymi wnioskami. Wniosków jako takich, żeśmy 

nie głosowali. Od tego jesteśmy radnymi, od tego mamy tutaj całe prezydium, 

przewodniczących klubów, że możemy się spotkać i zmienić regulamin. Tylko zmiana 

regulaminu, to nie jest kwestia dwóch dni czy tygodnia. Jest to tak wszystko oczywiste, że ja 

nie rozumiem, za przeproszeniem, głosowania. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że jeżeli jest to tak oczywiste, że są wszyscy zgodni, 

chociaż tutaj słyszałem różne opinie, że nie każdy się z tym zgadza, proszę o głosowanie tego 

oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że zaraz podda pod głosowanie. Ja też się zwracam, 

jeżeli państwo uważacie, że wnioski i oświadczenia radnych powinniśmy głosować, składam 

wniosek do głosowania, żebyśmy my jako radni oddali dietę miesięczną na pomoc 

mieszkańcom Ukrainy, którzy przebywają. 

Radna p.Iwona Skotniczna powiedziała, że ją wyrzuciło. Po mojej wypowiedzi odnosił się 

pan przewodniczący do tych słów i nie wiem,  bo ja po prostu nie słyszałam. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że postawił wniosek, żebyśmy jako radni miasta 

Myszkowa oddali miesięczną dietę. 

Radny p.Eugeniusz Bugaj powiedział, że w tej sytuacji pan przewodniczący sam sobie 

zaprzecza skoro we wnioskach składa kolejny wniosek. Wprowadźmy trochę normalności, 

pan jest wykształconym człowiekiem, świadomym, zna pan regulamin rady miasta, którego 

każe nam wszystkim przestrzegać. Bardzo proszę, ja wiem, że emocje zaczynają u nas grać 

i niepotrzebnie. Ten fakt, złożenia wniosku przez radnego Załęckiego nie powinien nas 

poróżnić w tej tematyce. Przejdźmy przez aklamację do następnego punktu i myślę, że pan 

Tomasz też będzie zadowolony. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że też tak uważa, że przez aklamację to powinno 

być. 

Radny p.Tomasz Załęcki zwrócił się do pana przewodniczącego, że czeka na głosowanie 

oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że rozumie, że radni nie chcą głosować mojego 

wniosku? 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że nie wie na co my czekamy, dlaczego jest tutaj jakiś 

problem. Panie przewodniczący rady, już po raz trzeci wyraził pan zgodę, że pan to zrobi, 

więc czekamy na głosowanie tego oświadczenia. Bardzo proszę. Pani Magda wpisze, a my 
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zagłosujemy. Dziękuję uprzejmie, czekamy. Chciałem tylko przypomnieć, że mam jeszcze 

dwa punkty do omówienia po głosowaniu. Jest jakiś porządek tutaj na sesji i chciałbym z tego 

korzystać. Zgłosiłem się pierwszy, powiedziałem, że miałem kilka punktów, pierwszy to jest 

głosowanie, mam jeszcze kilka punktów następnych. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że chce złożyć swoje oświadczenie, że jest za 

pomocą mieszkańcom Ukrainy, natomiast nie będzie brał udziału w głosowaniu ze względu 

na procedurę formalną. 

Radna p.Beata Pochodnia powiedziała, że chciała tylko złożyć oświadczenie w imieniu 

swojego klubu. Nie będziemy brać udziału w łamaniu regulaminu. Nie będziemy brać udziału 

w tym głosowaniu, ale zdecydowanie popieramy wszelką pomoc, jakiej gmina może udzielić 

uchodźcom i sami do tej pomocy się przyłączamy. 

Głosowano w sprawie: 
Oświadczenie Klubu Radnych PIS o pomoc dla uchodźców z Ukrainy o przygotowanie 

projektów uchwał w sprawie: 1. Umożliwienia korzystania bezpłatnie z komunikacji 

miejskiej. 2. Umożliwienia korzystania bezpłatnie z usług MDK i MOSiR w Myszkowie. 3. 

Przygotowanie projektu uchwały w sprawie obniżenie opłat za wywóz odpadów 

komunalnych.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 14, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Elżbieta Doroszuk, Beata Jakubiec-Bartnik, Sławomir Jałowiec, Halina Skorek - Kawka, 

Iwona Skotniczna, Tomasz Szlenk, Tomasz Załęcki 

BRAK GŁOSU (14) 

Magdalena Balwierz, Daniel Borek, Eugeniusz Bugaj, Robert Czerwik, Andrzej Giewon, 

Zofia Jastrzębska, Norbert Jęczalik, Dominik Lech, Beata Pochodnia, Małgorzata Skinder, 

Jacek Trynda, Jerzy Woszczyk, Adam Zaczkowski, Ewa Ziajska - Łazaj 

 

 

Radny p.Tpomasz Szlenk powiedział, że poparł oczywiście ten wniosek i poparłby wszystkie. 

Szkoda, że nie był to wniosek, że wszędzie musimy wtrącać ta politykę i jeżeli już mieliśmy 

głosować ten wniosek, spokojnie mógł być to wniosek wszystkich naszych radnych, bo 

myślę, że wszyscy pomagamy, staramy się pomagać. Ja za chwilę będę musiał opuścić, bo 

jadę pomagać dalej. Od momentu wybuchu tej wojny każdy z nas dokłada cegiełkę i ta 

hucwa, która się odbywa, a 400 km od naszego kraju giną osoby walcząc za swoją ojczyznę. 

Mnie serce boli, że w takim momencie tutaj się sprzeczamy, kłócimy, dochodzimy, gdzie 

powinniśmy zachować jakąś powagę jako radni i powinniśmy dawać przykład naszemu 

społeczeństwu. 

 

Radny p.Dominik Lech powiedział, że tylko chciał przyznać rację panu radnemu Tomkowi 

Szlenkowi. Zgadzam się z nim, miałem to samo powiedzieć. Nie powinniśmy wtrącać tu 

polityki. Od pierwszych dni wojny większość nas chce pomagać i pomaga. Nie 

wykorzystujemy tutaj żadnych barw politycznych, bo to jest nie na miejscu.  



 

35 

 

Radna p.Halina Skorek-Kawka powiedziała, że ona w podobnym tonie, jak jej przedmówca, 

odnośnie pomocy. Wszyscy pomagamy, jak tylko możemy i każdy na swój sposób i według 

własnego sumienia. Nie będziemy się tutaj wychwalać i tak dalej, bo to nie jest czas i miejsce 

na takie sprawy. Natomiast ja chciałam tylko powiedzieć korzystając z tej nieprzyjemnej 

sytuacji, jaka się znowu wytwarza przy punkcie wnioski i oświadczenia radnych, że te 

dyskusje, które dzisiaj mają miejsce, mają miejsce prawie na wszystkich sesjach albo na 

większości sesji, kiedy część radnych jest za tym, żeby głosować wnioski, część, żeby nie 

głosować wniosków. Ja chciałabym bardzo, żebyśmy wreszcie usiedli nad regulaminem rady 

i zmienimy ten regulamin, który w niektórych punktach nieprawdę jest niepoważny 

i nienormalny. Między innymi właśnie ten punkt wnioski i oświadczenia radnych. To jest do 

zmiany. Ja osobiście zgłaszam się do opracowania po nowemu regulaminu rady. Tam jest nie 

tylko ten jeden, ale jeszcze jest kilka błędów, które uważam, że powinny zostać zmienione. 

Taki wniosek składam, nie mówię, żeby głosować, żeby wreszcie po tylu latach kłótni, 

a przynajmniej w tej kadencji cały czas się kłócimy czy głosować czy nie głosować. Dla mnie 

jest to oczywiste, że powinny być głosowane, jeżeli któryś radny sobie życzy, bo to są 

wnioski nasze, radnych. A jeżeli jest taki zapis w regulaminie, że nie możemy tego głosować, 

to jest naprawdę bardzo niemądry zapis i jestem za tym, żeby to koniecznie, w jak 

najszybszym czasie zmienić i deklaruje się po prostu uczestniczyć w tej grupie, która będzie 

opracowywała regulamin po nowemu.  

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że nie wszyscy radni tutaj, były trzy tematy, ja 

słyszałem tutaj dwuznaczne informacje, jeśli chodzi o ten podatek, o ulgę od podatku od opłat 

komunalnych. Chyba też inni słyszeli. Pan burmistrz też zresztą powiedział, że to jest taki 

temat, który musi przemyśleć. Natomiast tutaj pan przewodniczący sam od siebie składa 

wniosek odnośnie przeznaczenia diety, więc każdy ma prawo składać wniosek i chciałbym, 

żebyśmy tutaj nie odmawiali radnym albo klubom składania własnych wniosków, bo ja tutaj 

nie widzę jakiejś jednej, wielkiej koalicji. Mamy swoje prawa i możemy z nich korzystać. 

Każdy pomaga na swój sposób. Jeżeli chodzi o kolejny punkt, który chciałem powiedzieć. 

Mianowicie ponad rok temu na sesji był temat budowy nowych rond, nowe ronda są 

w Myszkowie. Złożyłem taką prośbę, takie oświadczenie też złożyłem, taka była inicjatywa 

z mojej strony odnośnie nadania nowych nazw nowym rondom. Pierwsze rondo, to jest rondo 

przy ulicy Pułaskiego i obwodnicy, w ciągu drogi wojewódzkiej nr 791, jest to obręb 

Myszkowa. Zaproponowałem nazwę rondo Rzeczypospolitej i drugie rondo przy ulicy 

Koziegłowskiej i Letniskowej Myszkowie, jest to obręb Nowa Wieś, rondo Niepodległości. 

Złożyłem te dokumenty do urzędu, była o tym mowa na sesji, była też informacja o takim 

pozytywnym do tego podejściu. Mam takie pytanie tutaj do pozostałych radnych, czy mają 

jakieś zastrzeżenia to tych nazw? Ze swojej strony mogę tylko dodać, że sytuacja teraz jest 

dosyć zaogniona, mamy tą wojnę na wschodzie. Wydaje mi się, że nazwa rondo 

Rzeczypospolitej oraz rondo Niepodległości jest taką dosyć pozytywną informacją, nie widzę 

tutaj żadnych negatywnych konotacji. Tak, że mam takie pytanie do pozostałych radnych czy 

mają jakieś zastrzeżenia do tych nazw? Bardzo proszę o informację zwrotną. 

Radny p.Norbert Jęczalik powiedział, że odnośnie wniosku pana Tomasza Załęckiego, 

przychyla się do słów kolegi Tomka Szlenka. Tomek jest osobą, która jest bardzo aktywna 

w wielu działaniach prospołecznych i wykazuje się dużą energią. To, co powiedział pan 

przewodniczący, to, co koleżanki i koledzy tutaj powiedzieli, wszyscy pomagamy, a robienie 

z tego polityki wydaje mi się, że jest dzisiaj nie na miejscu. 

Radna p.Zofia Jastrzębska powiedziała, że odniesie się do tej zupełnie niepotrzebnej 

konfrontacji, zupełnie niepotrzebnej. Ja starałam się w jakiś sposób uratować tą sytuację, ale 
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poszło to tak daleko, że zostaliśmy w jakiś sposób skonfrontowani ze stanem, który, pierwszy 

raz w życiu nie głosowałam, pierwszy raz w życiu. Jestem tyle lat radną i pierwszy raz 

w życiu nie potrafiłam się odnieść do wniosku. Dlaczego? Dlatego szanowni państwo, że 

cokolwiek ja zrobię, to nie ma nic dla Ukraińców, dla sytuacji, jaka nas czeka, jaka jest i jaka 

nas czeka. To nie ma nic wspólnego z tym czy ja zagłosuję za tym wnioskiem czy ja nie 

zagłosuję. Burmistrz zadeklarował pomoc. Jeżeli będzie to możliwe, to miasto będzie 

pomagało, jeżeli natomiast będziemy widzieć, że nie ma tej pomocy, że nie wywiązuje się czy 

nie możemy pomóc, to wówczas uważam, jest czas na stawianie wniosków i na odnoszenie 

się do tej sytuacji. Niepotrzebna zupełnie konfrontacja. Ja jestem rozgoryczona, że my 

stawiamy tutaj jakieś wartości polityczne nad rzeczywistą pomocą tym ludziom. Druga rzecz, 

teraz już powiem trochę spokojniej. Chciałam się odnieść do wypowiedzi mojej 

przedmówczyni w temacie ulicy Projektowanej. Panie burmistrzu, pani radna, bardzo się 

cieszę, że pokazuje pani burmistrzowi moje złożone wnioski do budżetu na rok 2021, na rok 

2022. Panie burmistrzu ja myślę, że skoro pani radna zabrała głos w tym temacie, pan już 

o tym wie i pan skłoni się do tego, żeby pomóc ludziom z ulicy Projektowanej. Jeszcze jedna, 

kolejna, to co już powiedziałam, jak się chce, to się znajdzie sposób, jak się nie chce, to się 

znajdzie powód.  

Radna p.Beata Pochodnia powiedziała, że nie pokazuje wniosków pani radnej. Takie wnioski, 

proszę sobie przeczytać, również składałam. Mieszkam tam, dostrzegam potrzeby 

mieszkańców i składam wnioski takie, jakie uważam, że powinnam złożyć, bo mieszkańcy 

o to proszą. To też jest niepotrzebne. Zgadzamy się tutaj, że trzeba zrobić ulicę tak, jak 

w poprzednim temacie. Po prostu proszę się przyłączyć i wnioskować o to samo. Jeżeli pani 

złożyła wcześniej ten wniosek już tak, jak ja, proszę go ponowić wraz ze mną i zakończmy tą 

dyskusję.  

Radny p.Eugeniusz Bugaj powiedział, że przysłuchując się tej całej dyskusji i zdarzeniom, 

które w tej chwili nas dotykają bezpośrednio na tle pomocy, ja chciałbym wystąpić 

z wnioskiem o wiele bardziej dalekosiężnym. Przede wszystkim chciałbym poprosić pana 

burmistrza, by przyglądał się wszystkim projektom, które ewentualnie mogą się pojawić ze 

strony rządowej na ewentualne pozyskanie środków celem przystosowania jakichkolwiek 

budynków czy możliwości pozyskania ewentualnie innych zasobów mieszkaniowych właśnie 

dla tych uchodźców. Oni przyjdą i być może nie będą chcieli wszyscy wrócić, w związku 

z tym okażmy daleko idący wniosek w tym przypadku o możliwość pozostania w naszym 

mieście, a nie szukania wsparcia poza nim. 

Radna p.Zofia Jastrzębska zwróciła się do przedmówczyni. Szanowna pani radna, ja 

systematycznie, konkretnie, konsekwentnie składam wnioski do pana burmistrza. Składam je 

na piśmie, ustnie, ale więcej piszę niż mówię. Jestem w tym przeciwieństwem do pani. 

Radna p.Beata Pochodnia powiedziała, że ciągle nie rozumie, jakaś licytacja. Nie wiem o co 

chodzi. To dobrze, że pani pisze. Proszę pisać o wszystkie potrzeby mieszkańców, jakie tylko 

pani sama dostrzega bądź mieszkańcy się do pani zwrócą. Ja dokładnie robię to samo. 

Radna p.Zofia Jastrzębska poprosiła, aby zakończyć ten temat. Jestem pewna, że po pani 

wniosku pan burmistrz rozpocznie procedowanie. 

Radna p.Beata Pochodnia stwierdziła, że to chyba dobrze. 
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Radna p.Zofia Jastrzębska powiedziała, że oczywiście. Bardzo się z tego cieszę, 

powiedziałam na początku.  

Przewodniczący Rady Miasta poprosił o zakończenie tematu. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że słucha tego z zażenowaniem, tej dyskusji kto, co 

zrobił. Wydaje mi się, że nie ma co oceniać albo zazdrościć, że pewien radny złożył jakąś 

inicjatywę, że ktoś złożył wniosek. Niech każdy robi swoje. Ja rozumiem, że niektórzy są 

zazdrośni, że pewne kluby składają jakieś wnioski, pewni radni też, tak bywa. Najlepiej się 

obrazić albo sprzeciwić, nie brać udziału w głosowaniu albo komuś przygarnąć. Widzimy to 

na każdej sesji. Zadałem pytanie odnośnie nazewnictwa ronda i nie uzyskałem żadnej 

informacji zwrotnej, więc rozumiem, że nie ma nikt żadnych zastrzeżeń. Ja mówiłem na 

początku, że miałem 3 punkty. 

Przewodniczący Rady Miasta zapytał dlaczego pan radny nie pyta radnych na komisji. Nie 

muszą w tej chwili panu odpowiadać. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że była mowa na komisji już rok temu. Chyba pan 

przewodniczący nie pamięta. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że pamięta. Chyba stanowisko radnych jest dla 

pana jasne. 

Radny p.Tomasz Załęcki poprosił, aby pan przewodniczący mu nie przerywał. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że on tu udziela głosu na tej sesji.   

Radny p.Tomasz Załęcki poprosił, żeby go nie pouczać. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że prosi informatyków, żeby miał możliwość 

wyłączania mikrofonu. Ten program jest do niczego. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że ponad rok temu była o tym mowa i była tu dyskusja. 

Może pan tego nie pamięta, ale to jest pana sprawa i to jest pana subiektywne zdanie, 

z którym ja się nie zgadzam. Natomiast teraz zadałem pytanie, bo mam takie prawo i z niego 

korzystam, a pan nie ma prawa mi przerywać i pouczać. 

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że ma.  Niech pan w końcu przeczyta  regulamin 

rady miasta. Bardzo pana proszę. Ja panu już proponowałem siądźmy, przeczytajmy, ja panu 

przeczytam i wytłumaczę. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że nie rozumie w czym jest problem. Broni pana jakaś 

informacja albo coś, bo nie wiem, proszę o wyjaśnienie? 

Radna p.Iwona Skotniczna zapytała czy pan radny skończył wypowiedź, żeby ona mogła 

powiedzieć coś. Nie chciałabym być uznana za niegrzeczną i że komuś wchodzę w zdanie. 

Czy pan Tomasz Załęcki skończył swoja wypowiedź? 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że  ma jeszcze jeden punkt, ale to może po pani Iwonie. 
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Radna p.Iwona Skotniczna powiedziała, że słucha z wielkim zażenowaniem tej rozmowy 

dzisiaj. Naprawdę wierzcie mi państwo, że są takie sytuacje, że to co się dzieje, że to bardzo 

nie fajna sytuacja, niewdzięczna. Ja powiem w swoim imieniu, że żadnego upolityczniania 

z mojej strony nie ma. Ja tak to odbieram i odbieram również w ten sposób, że jest mnóstwo 

ludzi pomagających, którzy nie afiszują się na zdjęciach itd. Pomagają z głębi serca. Czy takie 

osoby są mniej wartościowe? Uważam, że nie. Bo tu nie o to chodzi, żeby sobie robić 

kampanię już, tylko faktycznie  z serca pomagać. Opamiętajmy się, nie wiadomo, jak będzie 

za miesiąc, za rok, a tutaj jest wojenka. 

Radna p.Halina Skorek-Kawka powiedziała, że pan Tomasz Załęcki zwracał się do radnych 

czy popieramy te nazwy rond, które pan zgłasza. Moje zdanie jest, że bardzo są trafne, 

słuszne i bardzo popieram to nazewnictwo tych naszych rond. Zakończmy już tą dyskusję, 

wojenkę jak zwykle polsko-polską. To jest masakra. Proszę więcej robić z serca, a nie 

popisywać się, pokazywać się i tak dalej. Przestańcie się kłócić, bo po prostu płakać się chce 

tak, jak koleżance Iwonie chce się nad tymi kłótniami płakać, tak samo mnie się chce płakać, 

po prostu żenada. Wstydźcie się. 

Radny p.Tomasz Załęcki powiedział, że dziękuje za opinię pani radnej Iwonie Skotnicznej, za 

informację od pani radnej Haliny Skorek, dziękuje też tym radnym, którzy w ciągu roku dali 

poparcie, jeśli chodzi o nazewnictwo nowych rond. Cieszę się też, że nie było żadnych 

zastrzeżeń odnośnie nazewnictwa. Muszę też powiedzieć, że dziękują panu burmistrzowi, że 

też te nazwy mu się podobają i cieszę się, że z tego już nikt tutaj polityki nie uprawia 

i przynajmniej tutaj, w tym punkcie nikogo nie boli, że to ja z tą inicjatywą wyszedłem. 

Bardzo się z tego cieszę. Ja tylko jeszcze mam trzeci punkt, o którym mówiłem na samym 

początku. Mam taką ważną informację. Każdy z nas zna jurę krakowsko-częstochowską, 

wiemy gdzie jest Olsztyn koło Częstochowy, chyba to już ma nazwę Olsztyn jurajski. W tym 

Olsztynie, niedaleko małego Giewontu, jest taki duży ośrodek rekolekcyjny o nazwie „Święta 

Puszcza”. Tam bodaj wczoraj czy przedwczoraj przyjechało kilkadziesiąt dzieci, sierot się 

z Ukrainy. Są tam rozlokowane te dzieciaki. Gdyby ktoś chciał pomóc, bo to jest niedaleko 

nas, mam informację, że jest dużo ubrań, dużo jest takich rzeczy, które Polacy pomagają, jest 

tego dużo. Natomiast są potrzeby finansowe. Te dzieci są w tym ośrodku „Święta Puszcza” 

w Olsztynie, pomocą zajmuje się Caritas. Gdyby ktoś chciał pomóc tym dzieciom, sierotom, 

to proszę tam się kontaktować. Lekarka udzieli wszelkiej informacji. „Święta Puszcza” 

ośrodek rekolekcyjny w Olsztynie, dużo dzieci potrzebujących pomocy.  

Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że chciał podziękować pani kierownik Dworaczyk 

za reakcję przy sprzątaniu miasta. Tutaj zwracam się do mieszkańców miasta. Ja rozumiem, 

że mamy, jak mamy. Państwo do mnie piszecie, ja nie jestem etatowym pracownikiem urzędu 

miasta. Jestem co wtorek na dyżurach, zapraszam państwa. Natomiast moja reakcja jest jakby 

opóźniona przez to, ale pani kierownik zadziałała. Ja myślę, że pani trzeba odpowiedzieć 

odnośnie parkomatów w mieście. Zwracam się tu, żeby to jak najszybciej naprawić. Nie 

wiem, jak rozwiązać sprawę, pomóc, żeby kobiety z wózkami mogły się poruszać. 

Mieszkańcy się zwracają, ulica Zielna. Panie burmistrzu pan zna temat i cały czas łącznik 

pomiędzy ulicą Leśną i Wolności wzdłuż garaży. Jeszcze raz szanowni państwo w imieniu 

całej rady, tym bezimiennym osobom, tak generalnie mieszkańcom Myszkowa, dziękuję za 

tak liczne zbiórki. Jest apel pana Tomka, wejdziemy na stronę, zobaczymy, co tam jeszcze 

można pomóc. 

 

Do punktu 9.  

Zamknięcie obrad sesji.  
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Przewodniczący Rady Miasta powiedział, że myśli, że w miesiącu kwietniu, jeżeli pozwolą 

warunki, nic się nie zmieni, wrócimy do sesji stacjonarnych. Poinformował, że kolejna 

planowana sesja odbędzie się 7 kwietnia 2022r. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta w Myszkowie zamknął 

obrady XLVII sesji Rady Miasta w Myszkowie. 
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